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شهردار گلپایگان:

50 طرح کلان در گلپایگان
منتظر جذب سرمایه گذار است

روایت خدمت؛ 2 سال با دولت مردم

نرم افزار »هوای اربعین« برای
زائران ایرانی به روزرسانی شد

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان:

کشت برنج در اصفهان
به کمتر از 4 هزار هکتار رسید
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کارشناس مسوول آلودگی هوا اداره کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان

آلودگی هوا در اصفهان
به وضعیت خطرناک رسید

چهره روز

رییس کل دادگستری استان اصفهان:

برخورد با متخلفان و متجاوزان به منابع 
ملی بدون تبعیض صورت می گیرد
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رئیـس کل دادگسـتری اسـتان اصفهـان گفـت: برخـورد با 
متخلفـان و متجـاوزان بـه منابـع ملی و سـاخت و سـازهای 
غیرمجـاز دراسـتان بـدون تبعیض صـورت می گیـرد و همه 

افـراد از نظـر قانـون برابر هسـتند...
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رئیس کمیسیون عمران شورای شهر اصفهان:

افتتاح فاز نخست سالن بین المللی اجلاس

مدیر امور شعب بانک توسعه تعاون استان اصفهان اعلام کرد:

ضرورت پلمب مشعل های مازوت سوز
6

 
به دلیل این که هنوز تحریم ها برقرار است و سرنوشت 
تحریم ها و اف ای تی اف مشخص نیست، اصلا 
نمی شود نسبت به آینده امیدوار بود. آمارهای 
رسمی نشان می دهد که نرخ تورم کاهشی 
است. سوال این است که کاهش نرخ تورم 
ادامه دار خواهد بود یا خیر؟ باید گفت 
اقتصاد امروز ما به خبرهای سیاسی وابسته 
است. این به وضوح مشهود است که یک 
اتفاقی که برای مثال در یک کشور می افتد، 
بلافاصله دو سه هزار تومان روی قیمت 
ارز ما تاثیر می گذارد، یا اقتصاد ما این قدر 
متزلزل است که خبر توافق با عربستان، 

روی آن تاثیر دارد. البته به همان نسبت 
وفتی یک خبر منفی هم منتشر می شود، 

باز همین تاثیرات منفی خود را دارد.
معنـای ایـن اتفاقات این اسـت کـه هنوز 
شـرایط اقتصـادی بـا توجه به وابسـتگی 
به روابط سیاسـی و جایگاه اقتصاد ایران، 
این قـدر متزلزل اسـت کـه نتوانیم حتی 
چند مـاه آینـده را هم پیش بینـی کنیم.

شـواهد نشـان می دهد که توافق برجامی 
دیگـر اتفـاق نمی افتـد و اگـر هـم اتفـاق 
بیفتد، یـک توافق موقت یکی دو سـاله تا 
پایـان دوره بایدن خواهد بـود و آن هم در 

حد آزادسـازی ارزهای بلوکه شـده است.
ایـن می توانـد یـک تاثیـر اولیـه روی 
کاهـش قیمـت ارز داشـته باشـد، امـا به 
دلیـل این کـه هنـوز تحریم هـا برقـرار 
است و سرنوشـت تحریم ها و اف ای تی اف 
مشخص نیسـت، اصلا نمی شـود نسبت 
بـه آینـده امیـدوار بـود و هـر لحظـه بـا 
کمتریـن خبر مثبـت یا منفـی در فضای 
جهانـی یـا نظـام بین الملـل، با توجـه به 
وابسـتگی کشـور بـه تجـارت خارجـی، 
سـفره مردم هـم متاسـفانه آسـیب پذیر 

خواهـد مانـد.

آیاکاهشیاافزایشنرختورمادامهدارد؟

بابکاستوار
سرمقالـــه

اقتصاددان

ISFAHAN
NEWS

قیمت 7000 تومان

آیا توت فرنگی خاصیت پوستی دارد؟

Do Strawberries Have Any 
Skin Benefits?
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اعلان رأى مدیریت امور اراضى ( صورتجلسه شوراى هیئت واگذارى زمین ) به شماره  11101/4 مورخ 72/12/25
موضوع : ( تبصره یک ماده واحده  قانون مرجع تشخیص اراضى موات و ابطال اسناد آن مصوبه 1365/9/30 هیئت وزیران 

مجلس شوراى اسلامى ) 

نام رقبهردیف

مشخصات ثبتى

شهرستان

مساحت به حدود اربعه
متر مربع 

کلاسه 

پرونده
پلاك 

اصلى

پلاك 

فرعى 
موات مغربجنوبمشرقشمالبخش

1
روستاى 

خرم
هرند 4-21 

اراضى 
ملى شده 
مادرکان 

زهکش احداث 
مرکز تحقیقات 

زهکش احداثى 
مرکز تحقیقات 

زهکش 
موجود 

88/752412/46

نظر به  اینکه به مالک یا مالکین پلاك با مشخصات فوق دسترسى مقدورنگردید لذا به استناد تبصره یک ماده سه آئین  نامه 
اجرائى قانون فوق الذکر به اطلاع مالک یا مالکین میرساند اراضى فوق توسط شوراى هیئت واگذارى زمین موات تشخیص 
داده شده است . لذا در صورت داشتن اعتراض به رأى موات ، معترضین مى توانند اعتراض خود را  ظرف مدت 15 روز از انتشار 
آگهى نوبت دوم به دادگاه صالحه محل یا به آدرس: ( اصفهان ، میدان آزادى ، خیابان هزارجریب ، اداره کل منابع طبیعى و 

آبخیزدارى استان اصفهان ) تسلیم نمایند . 

آگهى تشخیص اراضى موات (نوبت اول )

 ابوطالب امینى -  مدیرکل منابع طبیعى و آبخیزدارى استان اصفهانشناسه آگهى: 1557671

شماره :د1402/301/3491
تاریخ: 1402/5/31

شرکت تولیدات پتروشــیمى قائد بصیر گلپایگان در نظر دارد نســبت به برگزارى مناقصه عمومى یک مرحله اى تامین، ساخت، نصب و راه اندازى
  BAG FILTER ،  WEIGHING BAG FILTER و HOPPER براى سیستم انتقال پودر و گرانول واقع در محل مجتمع پتروشیمى اقدام نماید.

متقاضیان میتوانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد مناقصه به نشانى اینترنتى www.gbpc.net مراجعه نمایند.
مهلت زمانى ارائه پیشنهاد: از زمان دریافت اسناد تا پایان روز چهارشنبه مورخ 1402/06/22 مى باشد.

نوع تضمین شرکت در مناقصه: ضمانت نامه بانکى مورد تأیید مناقصه گزار یا اوراق مشارکت
مدت تحویل موضوع مناقصه: 6 ماه شمسى از زمان ابلاغ قرارداد

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 2،000،000،000 ریال
مدارك مورد نیاز جهت تحویل اسناد مناقصه در پاکت: 

 (الف) شامل: روزنامه رسمى ثبت شرکت و آگهى آخرین تغییرات شرکت به صورت برابر با اصل شده در دفاتر اسناد رسمى، تضمین شرکت در مناقصه 
(ب) شامل: اسناد و مدارك فنى 
(ج) شامل: برگ پیشنهاد قیمت

انجام مناقصه مشروط بر حصول شرایط مناقصه گزار و بر مبناى ارزیابى فنى است.
شرکت تولیدات پتروشیمى قائد بصیر (سهامى عام) در قبول یا رد یک یا کلیه پیشنهادها مختار است.

آدرس جهت تحویل پیشنهادات: 
مجتمع: گلپایگان، کیلومتر 10 جاده خمین، مجتمع تولیدات پتروشیمی قائد بصیر 

دفترمرکزى: تهران، خیابان گاندى جنوبى، کوچه هفتم، پلاك 15، کد پستى 1517655711
شماره تلفن تماس جهت کسب اطلاعات بیشتر : 5 الى 57382362 - 031 داخلى 118 

 GB-1402-3 1 آگهى مناقصه عمومى یک مرحله اى   شماره
 HOPPER و BAG FILTER ،  WEIGHING BAG FILTER  تامین، ساخت، نصب و راه اندازى

براى سیستم انتقال پودر و گرانول

شرکت تولیدات پتروشیمى قائد بصیر 

وزارت جهادکشاورزى
سازمان منابع طبیعى و آبخیزدارى کشور

اداره کل منابع طبیعى و آبخیزدارى استان اصفهان

شرکت تولیدات پتروشیمی 
قائدبصیر (سهامى عام)



در شـــهر

Isfahan News
رئیس کمیسـیون عمران، معماری و شهرسـازی شـورای اسلامی شهر 
اصفهان گفـت: برآورد صـورت گرفته نشـان می دهد که بهمن ماه سـال 
جاری، فاز نخسـت مرکز همایش هـای بین المللی به بهره برداری برسـد.

به گزارش خبرنگار ایمنا، رسـول میرباقری در صدمین جلسـه 
علنی امروز شـورای اسـامی شـهر اصفهان با اشـاره بـه ناتمام 
مانـدن بعضـی پروژه هـای بـزرگ اصفهـان اظهـار کـرد: چند 

پروژه بزرگ در شـهر وجـود دارد که بـا زحمات فـراوان تملک 
و اجرا شـده، اما ۱۰ درصـد باقی مانـده آن هنوز انجام نشـده و 

به مرحلـه بهره برداری نرسـیده اسـت.
وی بـا اشـاره بـه بازدیـد از مرکـز همایش هـای بین المللـی 
اصفهـان افـزود: ایـن پـروژه بسـیار پیشـرفته اسـت و حتـی 
سـالن های جانبـی آن نیز بـا سـالن های دیگـر مناطق کشـور 

قابل مقایسـه نیسـت. برآورد صـورت گرفته نشـان می دهد که 
در بهمن مـاه، فـاز نخسـت آن می تواند بـه بهره برداری برسـد.

رئیـس کمیسـیون عمـران، معمـاری و شهرسـازی شـورای 
اسـامی شـهر اصفهان افزود: ۲۲ دفتر در آن مـکان وجود دارد 
که با مسـتقر کـردن بعضی سـازمان ها می تـوان بـه آن منطقه 

رونق بخشـید.

افتتاح فاز نخست سالن 
بین المللی اجلاس

رئیس کمیسیون عمران شورای شهر اصفهان:
 خبر

سخنگوی شورای شهر 
اصفهان مطرح کرد:

مساعدت ۵۰۰ میلیون 
تومانی شهرداری برای 
ایجاد مجموعه  فرهنگی 
ورزشــی در منطقه ۱۵

سـخنگوی شـورای اسـلامی 
شـهر اصفهـان طرح هـا و لوایـح 
بررسـی شـده در صدمین جلسـه 
علنی شـورای اسـلامی شـهر را 

تشـریح کـرد.
به گـزارش خبرنـگار ایمنـا، علی 
صالحـی امـروز در گفت وگـوی 
خبـری پـس از صدمیـن جلسـه 
علنـی شـورای اسـلامی شـهر 
اصفهـان بـا گرامیداشـت هفتـه 
دولت اظهـار کرد: ابتدای جلسـه 
امـروز به مناسـبت روز پزشـک 
در خدمـت پزشـکان بودیـم؛ 
نـکات خوبـی مطـرح و مقـرر 
شـد در کارگـروه مشـترکی، این 
موضوعـات برای پیگیـری و حل 

دنبـال شـود.
وی در خصوص طرح هـا و لوایح 
امـروز افـزود: مسـاعدت بـرای 
ایجاد مرکز فرهنگی ورزشـی در 
منطقه ۱۵ از مسـائل بررسی شده 
در صحن امـروز بـود که بـا رأی 
مثبـت اعضـا بـرای ایجـاد یـک 
زیرساخت فرهنگی و ورزشی، در 
این محلـه اتفـاق خوبـی خواهد 
افتـاد؛ بـر این اسـاس مشـارکت 
۵۰۰ میلیـون تومانی شـهرداری 
رقـم خواهـد خـورد، از ایـن رو 
امیدواریـم شـاهد بهره بـرداری 
هرچه سـریع تر از ایـن مجموعه 

فرهنگی ورزشـی باشـیم.
سخنگوی شـورای اسلامی شهر 
اصفهـان بـا اشـاره بـه مصوبـه 
کارگـروه مـاده ۱۸ در خصـوص 
تعییـن نـرخ سـرویس مـدارس 
گفـت: بـا توجـه بـه توضیحـات 
مطـرح شـده شـورا بـدون ورود 
بـه جزئیـات مصوبـه و نـرخ بـه 
مجموعـه  رسـیده،  تصویـب 
ارسـالی از جانـب کارگـروه ماده 
۱۸ را جمع بنـدی کـرد تـا بـه 
شـهرداری اصفهـان ابلاغ شـود 
و از ابتـدای مهرماه شـاهد اجرای 
آن و بهره منـدی شـرکت های 
سـرویس مدارس از این موضوع 

باشـیم.
وی بـا اشـاره بـه توافق نامـه 
آزادسـازی در طـرح عمرانـی 
فضـای سـبز محلـه همت آبـاد 
گفت: در آینـده ای نزدیک کلنگ 
عملیـات عمرانـی در ایـن محله 
بـه زمیـن خواهـد خـورد تـا یک 
پـارک محلـی بـه ایـن محلـه 

پرتراکـم اضافـه شـود.
صالحـی افـزود: توافـق ملکـی 
دیگر کـه امـروز در صحن شـورا 
مطرح شـد مربوط بـه یکی دیگر 
از پروژه هـای شـاخص شـهری 
بود کـه با پیگیـری همـکاران به 
مرحله آخـر رسـیده و آن موضوع 
آزادسـازی طـرح فضـای سـبز و 
پردیس محله شـمس آباد اسـت. 
ایـن طـرح جـزو اولویت هـا و 
پروژه هـای شـاخص اسـت کـه 
پـس از مراحـل طراحـی، کلنگ 
آغـاز عملیـات عمرانـی آن بـه 

زمیـن خواهـد خـورد.

نایب رئیس شـورای اسـلامی شـهر 
اصفهـان بـا اشـاره بـه مصوبـات 
کارگـروه کاهـش آلودگـی هـوا که 
سـال گذشـته بـا حضـور معـاون 
رئیس جمهـور در اصفهان تشـکیل 
شـد، گفت: مشـعل های مازوت سوز 
باید دوباره پلمب شـده باشـد، در این 
راسـتا بـه عنـوان نماینـدگان مردم 
بایـد ایـن موضـوع را دنبـال کنیم تا 
نیاز نیروگاه توسـط گاز تامین شـود. 
به گزارش خبرنـگار ایمنا، سـیدامیر 
سـامع در نطق میان دستور صدمین 
جلسه علنی شـورای اسـلامی شهر 
اصفهان با گرامیداشـت روز پزشـک 
اظهـار کـرد: در شـرایط سـخت 
شـیوع کرونـا بـا رهنمودهـای رهبر 
معظـم انقـلاب در حوزه مـددکاری، 

و  مردمـی  مختلـف  گروه هـای 
پزشـکان پـای کار بودنـد، از ایـن رو 
نسـبت بـه بسـیاری از کشـورهای 
دیگر آن حادثـه بزرگ را با خسـارت 

کمتری پشـت سـر گذاشـتیم.
مدیـران  از  تشـکر  ضمـن  وی 
بخش هـای مختلـف شـهرداری و 
کارکنـان کـه بـرای خدمت رسـانی 
بـه زائـران اربعیـن حسـینی تلاش 
می کننـد، افـزود: ایـن تلاش هـا در 
حـوزه فرهنگـی و خدماتـی اسـت 
کـه شـهرداری ها می تواننـد الگوی 

خوبـی در ایـن زمینـه باشـند.
نایب رئیس شـورای اسـلامی شـهر 
اصفهان با اشـاره به وضعیت آلودگی 
هوا تصریح کرد: آلودگـی هوا به طور 
معمـول در زمسـتان رخ می دهد، اما 

کنترل آن نیازمند اقدامـات با برنامه 
و یک بهبـود گام به گام اسـت.

وی خاطرنشـان کرد: سـال گذشـته 
در شـرایط وارونگـی هـوا و کاهـش 
فشار گاز نیروگاه ها نتوانسـتند از گاز 
اسـتفاده کنند و مـازوت را جایگزین 
کردنـد، در واقع بدون اینکـه از مردم 
طلب کمـک کنیم کـه چـه اقدامی 
انجـام دهیـم تـا انـرژی کمتـری 
مصـرف شـود، موضـوع شکسـتن 
پلمب هـای مشـعل های مـازوت 
مطـرح شـد کـه امیدواریـم در 
زمسـتان ۱۴۰۲ بـا تدابیـر لازم ایـن 

اتفـاق نیفتد.
سـامع ادامـه داد: این مشـعل ها باید 
دوبـاره پلمـب شـده باشـد، مـردم 
همچنیـن اعضای شـورا بـه عنوان 

نماینـدگان آنهـا بایـد ایـن موضوع 
را دنبـال کننـد تـا کل نیـاز نیـروگاه 
توسـط گاز تأمیـن شـود. ایـن مهم 
مصوبـه کارگـروه کاهـش آلودگـی 
هوا اسـت که سال گذشـته با حضور 
معـاون رئیس جمهـور و مسـئولان 
اسـتانی در اصفهان تشـکیل شـد.

وی با بیان اینکه منـازل و واحدهای 
تجـاری و اداری در کاهـش مصرف 
انـرژی نقـش مؤثـری دارنـد، اظهار 
کـرد: انـرژی گاز ارزان اسـت بـه 
همین دلیل بسیاری از شهروندان در 
مصـرف آن صرفه جویـی نمی کنند.

نایب رئیس شورای اسامی شهر 
اصفهان با بیان اینکه استفاده از 
وسایل استاندارد برودتی و حرارتی 
مورد تاکید است، گفت: جلسه 
کارگروه ذکر شده چند مصوبه 
خوب داشت که تأمین منابع برای 
تهیه یک هزار دستگاه اتوبوس 
برای اصفهان و شهرهای آلوده 
مجاور از مهمترین این مصوبات 
بود، از این رو مکاتبات آن انجام 
شده است و به دنبال تحقق آن 

هستیم.
سامع خاطرنشـان کرد: نوسازی 
نـاوگان تاکسـیرانی، تأمیـن پنج 
هزار میلیارد تومـان برای تکمیل 
خـط دو متـرو از محـل صندوق 
توسـعه ملی از دیگر مصوبات آن 
کارگـروه اسـت کـه امیدواریـم 

عملیاتی شـود.
وی افـزود: پالایشـگاه و شـرکت 

نفتـی  فرآورده هـای  پخـش 
متعهد هسـتند که همه سوخت 
شـهرهای  و  اصفهـان  شـهر 
پیرامـون آخریـن اسـتاندارد 
باشـد، البتـه مـا بایـد مطالبه گر 

ایـن موضـوع باشـیم.
نایب رئیـس شـورای اسـامی 
شـهر اصفهان گفت: خودروهای 
ماننـد  شـهری  مدیریـت 
اتوبوس ها، آتش نشانی و پسماند 
باید پایشگر سوخت و دود داشته 
باشـند تا ما نیـز مطمئن باشـیم 
کـه ارائـه خدمـات در شـهر 
بـا کمتریـن آلودگـی صـورت 

. د می گیـر
وی بـا بیـان اینکـه بـا همـکاری 
دانش بنیـان  شـرکت های 
تجهیزاتـی در زمینـه کاهـش 
آلودگـی هـوا تولید شـده اسـت، 
گفت: اگـر به همت شـرکت های 
داخلی سـامانه ای برای پایشـگر 
دود خودروهـا تهیه شـود، آماده 

انبوه سـازی آن هسـتیم.
سـامع با بیان اینکـه خودروهای 
سـنگین که به سـایر نقاط کشور 
می رونـد، نبایـد از داخـل شـهر 
اصفهان عبـور کنند، گفـت: این 
خودروهـا بایـد مسـیر دیگـری 
را انتخـاب کننـد، یـا در صـورت 
عبـور از حاشـیه شـهر بایـد 
اسـتانداردهای لازم را داشـته 
باشـند کـه ایـن مهـم را از راهور 

پیگیـری می کنیـم.

نایب رئیس شورای شهر اصفهان تاکید کرد:

ضرورت پلمب مشعل های مازوت سوز نیروگاه

به گزارش ایرنا، بر اساس اطلاعات مندرج در سامانه پایش کیفی هوای سازمان 
حفاظت محیط زیست، شاخص لحظه ای کیفیت هوا در کلانشهر اصفهان در 
ساعت ۱۰ صبح امروز AQI( ۳۳۷( است که طبق تعاریف موجود، این میزان از 
آلودگی هوا نشان دهنده وضعیت " خطرناک " و رنگ قهوه ای است و افراد باید 

از فعالیت های خارج از منزل خودداری کنند.
بر اساس اطلاعات سامانه پایش کیفی هوا، بیشترین شاخص لحظه ای کیفیت 
هوا در کلانشهر اصفهان مربوط به ایستگاه های زینبیه ۳۹۱ ، پارک زمزم ۳۴۰ 
و پروین AQI( ۲۷۹( است. همچنین در میان سایر شهرهای استان اصفهان نیز 
بالاترین میزان آلودگی مربوط به " قهجاورستان " با شاخص AQI( ۲۱۲( و در 

وضعیت بسیار ناسالم و رنگ بنفش است.
این آمار و ارقام در حالی است که طبق اطلاعات مندرج در پایگاه اینترنتی اداره 
کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان، میانگین ۲۴ ساعته شاخص کیفیت 
هوا در ایستگاه های پایش دائم کلانشهر اصفهان منتهی به ساعت ۶ امروز صبح 

با عدد AQI( ۱۰۹( وضعیت ناسالم برای گروه های حساس را نشان می دهد.
کارشناس مسوول آلودگی هوا اداره کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان در 
این زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: شاخص آلودگی هوا از دیشب در اصفهان به تدریج 

رو به افزایش رفت و امروز صبح در شرایط مناسبی قرار نداشت.
محمود مزارع با بیان اینکه میزان ذرات غبار )pm ۱۰( به شدت افزایش یافته 
و سبب بیشتر شدن آلودگی هوا شده است، افزود: بر اساس پیش بینی های 

هواشناسی، این آلودگی هوا تا فردا در اصفهان وجود دارد.
وی درباره تفاوت اعداد مندرج در پایگاه اینترنتی اداره کل حفاظت محیط زیست 
و سامانه پایش کیفی هوا، توضیح داد: در جدول کیفیت هوا که در پایگاه اینترنتی 
اداره محیط زیست اصفهان منتشر می شود، شاخص ها بطور میانگین و ۲۴ ساعته 
اعلام می شود و با توجه به اینکه دیروز مشکل خاصی در این زمینه نداشتیم، 
میانگین شاخص کیفی ایستگاه ها منتهی به ساعت ۶ امروز وضعیت نارنجی را 
نشان می دهد اما در سامانه پایش کیفی، این شاخص ها را بطور لحظه ای نشان 

می دهد که از دیشب افزایش یافت.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان نیز روز یکشنبه در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا اظهار داشت: شرایط پیش آمده ناشی از فعال شدن کانون های گرد 

و غبار در شرق و شمال استان است.
منصور شیشه فروش با بیان اینکه کانون های گرد و غبار در کویرهای مرزهای 
سمنان و شمال اردستان فعال شده است، افزود: وزش تندبادهای لحظه ای سبب 
خیزش گرد و غبار و نفوذ آن به اکثر مناطق استان بویژه شمال، شرق و مرکز آن 
شده است که کاهش میدان دید، افزایش غلظت آلاینده ها و کاهش کیفیت هوا را 
به همراه داشت. وی با اشاره به اینکه شاخص کیفی هوا در برخی ایستگاه به رنگ 
قرمز درآمده و در برخی ایستگاه ها تا AQI( ۳۰۰( نیز رسیده است، خاطرنشان کرد: 
این شرایط و ماندگاری توده هوا تا فردا وجود دارد اما امید است با تغییرات جوی و 

وزش باد غربی از بعدازظهر فردا از غلظت آلاینده ها کاسته شود.
شیشه فروش با اشاره به تشکیل کارگروه شرایط اضطرار هوا در صبح امروز گفت: 
با توجه به شرایط موجود، تصمیم هایی اتخاذ شد از جمله ممنوعیت هرگونه 
فعالیت منجر به افزایش گرد و غبار مانند تولید مصالح ساختمانی در شمال و 
شرق اصفهان، ممنوعیت تردد کامیون های حمل مصالح ساختمانی، اعمال 
کنترل بیشتر پلیس بر تردد خودروهای دودزا و دارای بار آلاینده و کاهش فعالیت 
کارخانه هایی که بار آلایندگی دارند. وی همچنین تاکید کرد: مردم به ویژه افراد 
آسیب پذیر و بیماران قلبی ریوی تا جای ممکن از تردد در فضای باز پرهیز کنند و 
در صورتی که ناچار به تردد هستند از ماسک استفاده کنند. شیشه فروش تصریح 
کرد: احتمال تشکیل کارگروه شرایط اضطرار هوا در بعدازظهر امروز در اصفهان 
وجود دارد تا درباره فردا تصمیم گیری شود. وی خاطرنشان کرد: از ابتدای سال 

تاکنون ۴۵ روز هوای ناسالم به دلیل گردو غبار در اصفهان داشتیم.
اصفهان دارای کانون های گرد و غبار درون استانی و همچنین در مرز استان های 

یزد، سمنان، خراسان جنوبی و قم است. 
از ۱۰.۷ میلیون هکتار وسعت این استان ۳۰ درصد آن را اراضی بیابانی تشکیل 

می دهد و ۱۶ کانون گرد و غبار در استان شناسایی شده است.
شاخص کیفی هوا از صفر تا ۵۰ هوای پاک، ۵۱ تا ۱۰۰ هوای سالم، ۱۰۱ تا ۱۵۰ 
ناسالم برای گروه های حساس، ۱۵۱ تا ۲۰۰ ناسالم برای عموم، ۲۰۱ تا ۳۰۰ بسیار 

ناسالم و ۳۰۱ تا AQI( ۵۰۰( خطرناک است.

شاخص کیفی هوای کلانشهر اصفهان از صبح امروز 
یکشنبه حاکی از افزایش شدید حجم آلاینده ها و ایجاد 

شرایط  "خطرناک "  است.

آلودگی هوا در اصفهان به 
وضعیت خطرناک  رسید

گزارش

کارشناس مسوول آلودگی هوا اداره کل 
حفاظت محیط زیست استان اصفهان

رئیس شورای شـهر اصفهان گفت: بر 
اسـاس مصوبات سـتاد اربعین کشور، 
در مـرز چذابـه کل خدمـات نظافـت 
و ایجـاد سـایه بان، ایجـاد موکـب، 
سـرمایش و... برعهـده شـهرداری 

اصفهـان اسـت.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، محمـد 
نورصالحـی در نطـق پیش از دسـتور 
صدمین جلسه علنی شـورای اسلامی 
شـهر اصفهـان اظهـار کـرد: آلودگی 
و عوارضـی کـه صنایـع آلاینـده باید 
پرداخت کننـد و همچنین مشـکلات 
و نحـوه توزیـع پرداخـت عـوارض از 
مباحـث مطـرح شـده در جلسـه بـا 
نمایندگان مجلس شـورای اسـلامی 

بـود.
وی افـزود: بایـد صنایـع آلاینـده بـه 
شـعاع پـس از ۵۰ کیلومتـر منتقـل و 
زمین هـای آن هـا بـه شـرکت های 
دانش بنیـان تحویـل داده شـود، اما تا 
آن زمان ایـن صنایع طبق قانـون باید 
عـوارض آلایندگـی را پرداخـت کنند.

رئیس شورای اسـلامی شهر اصفهان 
خاطر نشـان کـرد: اعمال نفـوذ برخی 
نماینـدگان دیگـر شهرسـتان ها و 
بخشـش جرایم توسـط حمایـت این 

نمایندگان از مـوارد منفی ایـن جریان 
اسـت و بایـد بـرای آن چاره اندیشـی 

کـرد.
وی بـا اشـاره بـه برگـزاری چهارمین 
نشست مشورتی باشگاه شهراندیشان 
گفت: این نشسـت بـا موضـوع برنامه 
راهبـردی ۱۴۱۰ اصفهان برگزار شـد 
و از نقطـه نظـرات بیـش از ۵۰۰ نفر از 
نخبگان در خصوص مسـائل شـهری 

و محیط زیسـت بهـره بردیم.
نورصالحـی بـا اشـاره بـه هـدف 
ایـن برنامـه گفـت: اشـاعه فرهنـگ 
مشارکت طلبی لازم اسـت و نخبگان 
بایـد بداننـد دیدگاه های آن هـا اعمال 
می شـود و این کار صوری نیسـت و از 
این طریـق امیدواری نیـز افزایش پیدا 
می کنـد و حتـی در پروژه های کوچک 
هم می شـود از اهالـی محل اسـتفاده 
کـرد زیـرا اسـتفاده از نظـرات آن ها به 
افزایش حس مشـارکت جویی در اداره 

امـور شـهر کمـک می کند.
وی خاطرنشـان کـرد: از یازدهـم تـا 
شـانزدهم شـهریورماه بـه مناسـبت 
اربعیـن، جلسـات شـورای اسـلامی 
شـهر اصفهـان تعطیـل خواهـد بـود 
تـا همـکاران در ایـن مراسـم پرشـور 

شـرکت کنند و حتی حضور گسـترده 
مـردم در ایـن حرکت حسـینی علاوه 
بـر نتایـج معنـوی، بـه ارتقـا جایـگاه 
نظام جمهـوری اسـلامی نیـز کمک 

. می کنـد
رئیس شورای اسـلامی شهر اصفهان 
بـا اشـاره بـه اقدامـات شـهرداری 
اصفهـان در مسـیر حرکـت اربعیـن 
حسـینی تصریـح کـرد: براسـاس 

مصوبات سـتاد اربعین کشـور، در مرز 
چذابـه کل خدمـات نظافـت و ایجـاد 
سـایه بان، ایجـاد موکـب، سـرمایش 
و.. برعهـده شـهرداری اصفهـان 
اسـت. تمثـال سـرداران شـهید نیـز 
در آن محـل نصـب شـده و مـردم و 
شـهرداری اصفهـان در حـال خدمات 

دهـی هسـتند.
وی ادامه داد: کارخانه فرسـوده ای را در 

کربلا از سوی سـتاد عتبات عالیات در 
اختیار شـهرداری اصفهان گذاشـتند، 
این محل پاک سـازی شـد و ماشـین 
آلات لازم در آنجـا مسـتقر شـدند و 
همچنین نظافت سـه خیابان در کربلا 
بـر عهـده شـهرداری اصفهان اسـت 
که امـروز حـدود ۱۰۰ نفر دیگـر راهی 

می شـوند.

رئیس شورای شهر اصفهان اعلام کرد:

کلیه خدمات نظافت مرز چذابه به عهده شهرداری اصفهان

رئیـس سـازمان نظـام پزشـکی شهرسـتان اصفهان 
گفت: اسـتان اصفهان بـا ۵ میلیون نفـر جمعیت هفت 
نفـر متخصـص جراحـی نـوزادان دارد و در آینـده ای 
نزدیـک اصفهـان از وجـود ایـن متخصصـان خالـی 

می شـود.
به گـزارش خبرنگار مهر، پرویز کاشـفی پیـش از ظهر 
یکشـنبه در یکصدمین جلسه علنی شـورای اسلامی 
شـهر اصفهان با اشـاره به آینده بخش درمـان و خالی 

شـدن بسـیاری از رشـته های پزشـکی دانشـگاه ها 
از دانشـجو اظهـار داشـت: بسـیاری از رشـته ها دیگر 
داوطلـب نـدارد و در اسـتان اصفهـان با ۵ میلیـون نفر 
جمعیت شـش یا هفت نفر متخصص جراحی نوزادان 

داریـم و باید بگوییـم در آینـده ای نزدیـک اصفهان از 
وجود ایـن متخصصـان خالی می شـود.

وی جـذب سـرمایه گذار بـرای کمـک بـه سـلامت و 
درمان را از سـوی مدیریت شـهری یکی از زمینه های 
تأثیرگذار دانسـت و افزود: در توسعه بخش بیمارستانی 
در رتبه پایین قرار داریـم و در این راسـتا مدیریت واحد 
شـهری می توانـد حل کننـده بسـیاری از مشـکلات 

. شد با
رئیـس سـازمان نظـام پزشـکی شهرسـتان اصفهان 
خاطـر نشـان کـرد: در واقـع شـورای اسـلامی شـهر 
اصفهـان توسـعه بخـش درمـان را هـم بـه صـورت 
دولتـی و هم خصوصـی در تصمیمـات خود قـرار دهد 
و این بخشـی از کمک مدیریت شـهری بـه این حوزه 

خواهـد بود.

بالاتریـن آمـار سـرطان کـودکان در 
اصفهان

همچنین رئیس دانشـگاه امام حسـین )ع( بـا تاکید بر 
توجه به فرزنـدآوری و زوج هـای نابارور گفـت: ۱۰۵۰ 

بیمارسـتان در کشـور داریم که ۸ مـورد آن تخصصی 
حـوزه کودکان اسـت و این نشـان می دهد کـه بچه ها 

در سیاسـت گذاری ها مـورد توجه نیسـتند.
وی بـا بیان اینکه شـهر اصفهـان نیازمنـد مرکز جامع 
سـلامت مادر و کودک اسـت، افـزود: مـادران پرخطر 
بایـد در محیطـی امـن مـورد مراقبـت قـرار گیرنـد تا 

زایمان بـدون خطری داشـته باشـند.
ــه ســرطان کــودکان  ــا اشــاره ب مهــرداد معمــارزاده ب
ــوط  ــودکان مرب ــرطان ک ــرخ س ــن ن ــت: بالاتری گف
ــهدا )ع(  ــتان سیدالش ــت. در بیمارس ــان اس ــه اصفه ب
ــان  ــا اصفه ــم ام ــن بخــش داری ــرای ای ۳۸ تخــت ب
نیازمند مرکــز تشــخیص و درمان ســرطان کــودکان 
اســت کــه بــه توســعه توریســم ســلامت نیــز کمک 

می کنــد.
وی با بیان اینکه اصفهان ۸ هـزار کارآفرین دارد گفت: 
ایـن قشـر در حـوزه مشـارکت های اجتماعـی باید به 
سـمت حوزه پزشـکی سـوق داده شـوند. بایـد جلوی 
مهاجرت سـرمایه را گرفت تا سـرمایه گذاران به سمت 

توسـعه بخش سـلامت هدایت شوند.

مشـکلات دانشـگاه علـوم پزشـکی 
اصفهان در تأمین دارو تجهیزات

ــگاه  ــذا و داروی دانش ــاون غ ــاری مع ــود اعتب محم
ــادل  ــه تع ــان اینک ــا بی ــان ب ــکی اصفه ــوم پزش عل
مالــی دانشــگاه منفــی اســت، اظهــار کــرد: وضعیــت 
اقتصــادی دانشــگاه علوم پزشــکی اصفهــان مطلوب 
ــار مشــکل  ــزات دچ ــن دارو و تجهی نیســت و در تأمی

ــتیم. هس
وی افـزود: دانشـگاه علـوم پزشـکی نیازمنـد کمـک 
مدیریت شـهری در این زمینه اسـت تا برخی کمبودها 
جبران شـود. البته بعضـی کمبودهـا به گونـه ای بوده 
کـه بـه صـورت روزانـه و هفتگـی مشـکل مـردم را 
حـل کرده ایـم امـا ایـن ابزارهـا در کوتـاه مـدت قابل 

اسـتفاده کرد.
معاون غـذا و داروی دانشـگاه علوم پزشـکی اصفهان 
با بیـان اینکه امروز بـا قاچاق برخـی فرآورده هـا روبرو 
هسـتیم کـه فیـک و تقلبـی هسـتند، گفـت: بخـش 
خصوصی نیازمند تزریق نقدینگی اسـت و باید کمک 

شـود تا این بحران را پشـت سـر بگـذارد.

اصفهان نیازمند 
پزشکان متخصص 
بیشتری است

رئیس سازمان 
نظام پزشکی 
شهرستان 
اصفهان:
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خبـر 

شـهردار گلپایـگان گفـت: ۵۰ طـرح کلان در گلپایگان منتظر جذب سـرمایه گذار 
است.

بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، پیمـان شـکرزاده ظهـر یکشـنبه در آئیـن کلنگ زنی 
پـروژه سـرمایه گذاری مجموعـه چند منظوره مهسـتان به مناسـبت هفتـه دولت، 
اظهـار داشـت: در خصوص اعتبارات سـال جـاری، بیش از ۶۰ درصد بودجه سـال 
۱۴۰۲ شـهرداری گلپایـگان در جـذب سـرمایه گذار بخـش خصوصـی اختصـاص 

یافته اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه توجـه شـهرداری در خصـوص توسـعه مناطـق کم برخـوردار 
شـهر گلپایـگان اسـت، افـزود: کاظم آبـاد از محـلات کـم برخـوردار گلپایـگان 

محسـوب می شـود کـه در مصوبـات شـورای مسـکن و سـتاد بازآفرینـی اسـتان 
اصفهان نیز تعیین شـده اسـت و با احداث مجموعه چند منظوره مهسـتان شـاهد 

تحـول این محلـه خواهیـم بود.
شـهردار گلپایـگان در خصـوص ایـن پـروژه بیـان کـرد: مجموعـه چنـد منظوره 
مهسـتان شـامل بخش هـای تجـاری، اداری، ورزشـی و فرهنگـی خواهـد بود که 
بـه عنـوان یک پـروژه محرک توسـعه، در محله کاظم آباد شـهر گلپایگان اسـت 
کـه در زمینـی بـه مسـاحت ۱۲ هـزار مترمربـع و بـا زیربنـای ۲۲ هزار متـر مربع 
و همچنیـن اعتبـار ۵ هـزار میلیـارد ریـال، در مدت زمـان ۳۶ ماه بـه بهره برداری 
خواهـد رسـید. وی بـا توجـه بـه دغدغه شـهروندان نسـبت بـه نبودن اسـتخر در 

گلپایـگان تاکیـد کـرد کـه در فـاز نخسـت پروژه مهسـتان ابتـدا اسـتخر در ضلع 
جنوبـی احـداث خواهـد شـد و در ادامـه اظهار کرد: اسـتخر مجموعه مهسـتان، با 
زیربنـای ۱۶۰۰ مترمربـع و سـالن آمفـی تئاتـر نیز به مسـاحت ۲ هزار متـر مربع، 
سـاختمان تجـاری آن بـا مسـاحت ۲ هزار متر مربـع و همچنین سـاختمان اداری 
نیـز بـا ۹ هـزار متر مربـع و بقیه زیربنـای زمین نیـز پارکینگ مسـقف خواهد بود.
شـکرزاده گفت: گلپایگان بهشـت سـرمایه گذاری اسـتان اصفهان اسـت و در حال 
حاضـر بیـش از ۵۰ طـرح کلان آمـاده ارائه به سـرمایه گذاران بومـی و غیر بومی 
می باشـد و شـهرداری گلپایـگان فـرش قرمـز را بـرای ورود سـرمایه گذاران پهن 

کرده اسـت.

۵۰ طرح کلان در 
گلپایگان منتظر 
جذب سرمایه گذار 
است

شهردار گلپایگان:

ــت:  ــدگل گف ــدار آران و بی فرمان
در  کلاســه  شــش  مدرســه 
ــاد  ــی آب ــروم یحی ــه مح منطق
ســاخته  شهرســتان  ایــن 

. د می شــو
علــی اکبــر رضایــی در گفــت و 
گــو بــا خبرنــگار مهــر بــا اشــاره 
ــن  ــی از مهمتری ــه یک ــه اینک ب
ــیزدهم  ــت س ــت های دول سیاس
اســت،  زدایــی  محرومیــت 
ــن  ــق ای ــر طب اظهــار داشــت: ب
و  آران  شهرســتان  در  مهــم 
بیــدگل هــم مناطقــی کــه 
کمتــر بــه آن توجــه شــده 
ــیدگی جــدی  ــورد رس اســت، م

می گیــرد. قــرار 
وی بــا اشــاره بــه اینکــه منطقــه 
بیــدگل  و  آران  آبــاد  یحیــی 
یکــی از مناطقــی از شهرســتان 
اســت کــه بــا کمبــود برخــی از 
ــراز  ــت، اب ــرو اس ــات روب امکان
مهمتریــن  از  یکــی  داشــت: 
ایــن  ســاکنین  خواســته های 
ــود  ــه ب ــاخت مدرس ــه س منطق
تــا دانــش آمــوزان ایــن منطقــه 
مجبــور نشــوند بــرای تحصیــل 
مســافتی طولانــی را طــی کنند.
فرمانــدار آران و بیــدگل بــا بیــان 
ــا پیگیری هــای انجــام  اینکــه ب
شــده یــک مدرســه شــش 
ــن در  ــک خیری ــا کم ــه ب کلاس
ــاخت  ــال س ــه در ح ــن منطق ای
اســت، تصریــح کــرد: بــرای 
ســاخت ایــن مدرســه اعتبــاری 
ــال در  ــارد ری ــر ۶۰ میلی ــغ ب بال

ــت. ــده اس ــه ش ــر گرفت نظ
ــکلات  ــه مش ــاره ب ــا اش وی ب
بهداشــتی و درمانــی در ایــن 
منطقــه و عــدم وجــود یــک 
مرکــز بهداشــتی گفــت: بــا 
پیگیری هــای انجــام شــده و 
ــگاه  ــئولین دانش ــاعدت مس مس
و  کاشــان  پزشــکی  علــوم 
خیریــن  کمــک  همچنیــن 
درمانگاهــی بــرای ســاکنین این 
منطقــه در حــال احــداث اســت 
آن  فیزیکــی  پیشــرفت  کــه 
تاکنــون ۳۰ درصــد بــوده اســت.
ــری از  ــش دیگ ــی در بخ رضای
ــان اینکــه  ــا بی ســخنان خــود ب
ــهرداری آران و  ــبختانه ش خوش
بیــدگل فعالیت هــای خوبــی 
ــهری  ــات ش ــه خدم ــرای ارائ ب
منطقــه  ایــن  ســاکنین  بــه 
ــزود: بســیاری  داشــته اســت، اف
ــط  ــه توس ــن منطق ــر ای از معاب
ــازندگی  ــیج س ــهرداری و بس ش

ــد. ــلاح ش اص
ــان اینکــه  ــا بی ــن ب وی همچنی
ــدم  ــه از ع ــن منطق ســاکنین ای
شــکایت  معابــر  روشــنایی 
داشــتند، خاطرنشــان کــرد: ۴۰۰ 
پایــه چــراغ بــا تجهیــزات کامل 
بــرای روشــنایی معابــر ایــن 
ــه  ــده ک ــداری ش ــه خری منطق
ــا یکمــاه آینــده ایــن  انشــاالله ت

مهــم محقــق می شــود.
بیــدگل  و  آران  فرمانــدار 
همچنیــن بــا اشــاره به مشــکل 
تــردد و رفــت آمــد ســاکنین این 
ــال  ــرد: در ح ــد ک ــه تاکی منطق
ــردد  حاضــر بیشــترین حجــم ت
ــی  ــر پل ــه از زی ــن منطق در ای
ــن  ــاورت ای ــه در مج ــت ک اس
منطقــه وجــود دارد و ایــن در 
حالــی اســت کــه آب منطقــه ای 
بــا تــردد از ایــن منطقــه مخالف 
محــل  ایــن  چراکــه  اســت 
و  اضطــراری  مواقــع  بــرای 
ــن  ــی تعیی ــیلاب های احتمال س
شــده اســت و در صــورت وقــوع 
ســیل مشــکلاتی را بــرای مردم 

ایجــاد می کنــد.
ــراز داشــت: تاکیــد کــرده  وی اب
ایــن کــه بــرای تــردد ســاکنین 
ایــن منطقــه یــک راه ارتباطــی 
ــود  ــه ش ــر گرفت مناســب در نظ
ــن  ــم ای ــاالله امیدواری ــه انش ک
محقــق  زودی  بــه  موضــوع 

ــود. ش

ساخت مدرسه ۶ کلاسه 
در منطقه محروم یحیی 

آباد آران و بیدگل

فرماندار آران و بیدگل خبر داد؛

چهل و نهمین نشسـت مجمع نمایندگان اسـتان با 
قـول نماینـدگان برای حل مشـکلات جانبـازان در 

آسایشـگاه شـهید مطهری برگزار شد.
بـه گـزارش خبرگزاری صداوسـیما، مرکـز اصفهان 
؛متعهـد نشـدن بیمـه بـرای ارائـه تمـام خدمـات 
درمانـی به جانبـازان، کمبـود تجهیـزات و امکانات 
ویـژه مورد نیاز از جمله ویلچر، یکسـان دیده شـدن 
جانبـازان بـا درصد هـای متفـاوت در قوانیـن فعلی، 
حمایت نشـدن خانـواده جانبازان به ویژه همسـران 

آن ها همچنین مناسـب نبودن وسـایل حمل و نقل 
و معابـر و امـکان بـرای تـردد از مشـکلات مطـرح 

شـده جانبـازان در این نشسـت بود.
در  اصفهـان  اسـتان  نماینـدگان  مجمـع  رئیـس 
مجلس شـورای اسـلامی گفـت: مهمتریـن برنامه 
ایـن نشسـت از مجمـع، بررسـی مشـکلات متعدد 
جانبـازان بـه ویـژه در خصوص درمـان و تجهیزات 

پزشـکی ویـژه آن هـا بود.
حجت الاسلام سید ناصر موسوی لارگانی افزود:در 

پایان نشست امروز مصوب شد در کوتاهترین زمان، 
اعضای  جانبازان،  مشکلات  حل  در  تسریع  برای 
سید  با  نشستی  اصفهان  استان  نمایندگان  مجمع 
امیرحسین قاضی زاده هاشمی، معاون رئیس جمهور 

و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران داشته باشند.
در  اصفهـان  مـردم  نماینـدگان  از  شـیخی  زهـرا 
مجلس شـورای اسـلامی هـم گفت: در کنـار درک 
مشـکلات همـه جانبـازان بایـد در نظر داشـت که 
جانبـازان ۷۰ درصد مشـکلات خاص تـری دارند و 

ایـن نیازمند این اسـت که با تصویـب قوانین جامع، 
مشـکلات آن هـا رفع شـود.

وی افـزود: مشـکلاتی کـه جانبـازان مطـرح کردند 
نماینـدگان  را  درمـان  و  بیمـه  دربـاره  ویـژه  بـه 
ویـژه بررسـی خواهنـد کـرد تـا بـه حـد تـوان خود 

مشـکلات آنـان را حـل کننـد.
از ۱۰ هـزار و ۸۰۰ جانبـاز ۷۰ درصـد کشـور،۱۰ 
درصـد از اسـتان اصفهـان هسـتند که با احتسـاب 
دیگـر جانبـازان میهمـان، این تعـداد حدود هـزار و 

۳۰۰ نفـر اسـت.
یکـی دیگـر از مـوارد مطـرح در چهـل و نهمیـن 
نشسـت مجمع نمایندگان اسـتان اصفهان، موضوع 

مشـکلات دانشـگاه هنـر بود.
رئیـس دانشـگاه هنر با بیـان اینکه دانشـگاه هنر با 
۴۲ سـال قدمـت، جـزء چهـار دانشـگاه دولتـی این 
اسـتان اسـت گفـت: ایـن ظرفیـت وجـود دارد کـه 
بتوانـد در حوزه هنر اسـلامی و صنایع دسـتی نقش 

آفرینـی کند.
علیرضـا خواجـه احمد عطـاری افـزود: هـم اکنون 
فضـای آموزشـی دانشـگاه هنـر اصفهـان بـا پنـج 
دانشـکده و سـه هـزار و ۲۰۰ دانشـجو، در ۲۸ خانه 
کوچـک تاریخـی که برخـی نیـز اجـاره ای و امانی 
اسـت، پراکندگـی دانشـگاه، کار آمـوزش و خدمات 
رسـانی به دانشـجویان را سـخت کـرده و از طرفی 
هم نبـود خوابگاه یـک معضل بویژه بـرای دختران 

است. دانشـجو 

وی اضافـه کـرد: از نماینـدگان اصفهـان خواسـتیم 
کـه مجتمع هـای آموزشـی بـدون اسـتفاده بویـژه 
مجتمع آموزشـی صنعت برق در وسـعت ۳۵ هکتار 
که در ۲۰ سـال گذشـته بـه جـزء دوران هایی کوتاه 
و خـاص فعالیت داشـته به عنوان سـایت دانشـگاه 

هنـر اختصـاص یابد.
مهـدی طغیانـی از نماینـدگان مـردم اصفهـان در 
مجلـس شـورای اسـلامی بـا بیـان اینکه بـا توجه 
بـه پیشـنه تاریخـی و هنـری اصفهـان، دانشـگاه 
هنـر از دانشـگاه های بـا مأموریـت مهـم در ایـن 
بـاره اسـت گفـت: محـل اسـتقرار فضای آموزشـی 
مناسـب  دانشـگاه  ایـن  اجـاره ای  خوابگاه هـای  و 

دانشـجویان نیسـت.
وی افـزود: مقـرر شـد، مجمـع نماینـدگان اسـتان 
اصفهـان، اسـتفاده از ظرفیـت مراکز آمـوزش عالی 
در این اسـتان که خالی هسـتند یا اسـتفاده چندانی 
از آن هـا نمی شـوند را پیگیری کنند و سـایت اصلی 
بـرای دانشـگاه هنر ایجـاد و با توجه بـه پیش بینی 
نشـدن بودجـه ای از سـفر ریاسـت جمهـوری بـا 
رایزنی هـا، اعتبار هایـی بـرای این دانشـگاه مصوب 

و تخصیـص داده شـود.
مجمـع  نشسـت  نهمیـن  و  چهـل  در  همچنیـن 
نماینـدگان اسـتان اصفهـان در مجلـس شـورای 
اسـلامی، مشـکلات اعضـای کانـون وکلای ایـن 
اسـتان در انتقـاد به تصویب قوانین جدید بررسـی و 

قـول پیگیـری آن داده شـد.

نشست مجمع 
نمایندگان استان 
با دستور کار حل 
مشکلات جانبازان

چهل و نهمین 
نشست مجمع 
نمایندگان استان

گزارش

رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردستان:کارشناس مسئول اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی )ره( تیران و کرون: در سومین روز از هفته دولت در برخوار افتتاح شد:

همزمان با هفته تعاون خانه بهداشت کارگری در یک واحد تولیدی اردستان افتتاح و به 
بهره برداری رسید. به گزارش خبرگزاری صداوسیما،مرکز اصفهان ؛ در این مراسم رئیس 
اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی اردستان با بیان اینکه خانه های بهداشت کارگری با هدف 
بهبود امنیت و سلامت نیرو های کارگری در واحد های تولیدی راه اندازی می شود افزود: 
این چهارمین خانه بهداشت کارگری است که در واحد های تولیدی اردستان افتتاح و راه 
اندازی می شود. وحید نقوی با بیان اینکه برگزاری دوره های آموزش ایمنی، تخصصی 
و فرهنگی اجتماعی از اولویت های این اداره می باشد گفت: در این زمینه دوره آموزش 
فرهنگی برای ۲۰ واحد اقتصادی با همکاری مرکز آموزش فنی و حرفه ای برگزارشده 
است. اردستان ۶۶ واحد صنعتی دارد که در این بین ۴۰ واحد با ظرفیت اشتغال یک هزار 

و ۵۰۰ نفر فعال هستند.

مدیـر شـبکه بهداشـت و درمـان اردسـتان از آغاز 
غربالگـری ۵۴ بیماری  متابولیـک ارثی نوزادان در 

ایـن شهرسـتان، خبر داد.
 ۴ شـنبه  امـروز  مهـر،  خبرنـگار  گـزارش  بـه 
دولـت  هفتـه  بـا  همزمـان  مـاه ۱۴۰۲  شـهریور 
ارثـی  متابولیـک  بیماری هـای  غربالگـری  طـرح 
بـا حضـور احمدی طبـا فرمانـدار، ذبیحـی مدیـر 
و  بهداشـتی  معـاون  زاهدنـژاد  بهداشـت،  شـبکه 
مرکـز  در  بهداشـت  مرکـز  سـتادی  کارشناسـان 
خدمات جامع سـلامت شـهری روسـتایی شـماره 

۲ اردسـتان آغـاز شـد.
حسـن ذبیحـی مدیـر شـبکه بهداشـت و درمـان 
اردسـتان در حاشـیه آغـاز این طرح اظهار داشـت: 

ایـن غربالگـری بـرای اولیـن بـار در شهرسـتان 
اردسـتان راه اندازی شـده و بهتریـن زمان مراجعه 
۳ تـا ۵ روزگـی نـوزادان و همزمـان بـا آزمایـش 
نمونه گیـری کـم کاری تیروئیـد و PkU اسـت.

وی بـا بیـان اینکه آزمایش صرفاً بـا ۵ قطره خون 
از پاشـنه نـوزاد انجـام می شـود، تصریـح کـرد: با 
اجـرای ایـن طـرح ۵۴ بیمـاری متابولیـک ارثـی 
شناسـایی شـده و بـا تشـخیص و درمان بـه موقع 
معلولیت هـای  از  ارثـی  متابولیـک  بیماری هـای 

ذهنـی و جسـمی نـوزادان جلوگیـری می شـود.
لازم بـه ذکـر اسـت ایـن طـرح در کلیـه مراکـز 
روسـتایی  و  شـهری  سـلامت  جامـع  خدمـات 

می شـود. انجـام  اردسـتان  شهرسـتان 

در سـومین روز از هفتـه دولت سـه طـرح عمرانی خدماتی و درمانـی در برخوار افتتاح 
شـد. بـه گزارش خبرگـزاری صداوسـیما،مرکز اصفهـان ؛ فرماندار شهرسـتان برخوار 
گفـت: سـالن اجتماعـات کتابخانه اندیشـه و پارک شـهید رجبیان در شـهر دسـتگرد 
بـا هشـت میلیـارد و ۵۰۰ میلیـون ریـال دو طرح عمرانی خدماتی اسـت کـه به بهره 
بـرداری رسـید و آغـاز اجـرای طـرح غربالگـری مِتابوُلیـِک در برخـوار طـرح درمانی 

اسـت کـه از امـروز در برخوار اجرا می شـود.
محمـد رضـا قربانی افزود: سـالن اجتماعات کتابخانه اندیشـه شـهر دسـتگرد با ۱۱۰ 
نفـر ظرفیـت همـراه بـا تجهیزات سیسـتم صوت و دیتا شـو با شـش میلیـارد و ۵۰۰ 
میلیـون ریـال هزینـه و پارک شـهید رجبیان در یـک هزار و ۲۰۰ متر مربع مسـاحت 
همـراه بـا اجرای جدول گـذاری، بلوک فرش، نصـب آلاچیق، نیمکت و نـور پردازی 

بـا دو میلیـارد ریال هزینه راه اندازی شـده اسـت.
وی گفـت: بهتریـن زمـان اجرای طـرح غربالگری متابولیـک ارثی نوزادان در سـه تا 
پنـج روز اول تولـد اسـت و در آن ۵۴ بیمـاری از جملـه معلولیـت ذهنی و جسـمی با 

گرفتـن ۵ قطره خـون جلوگیری می شـود.
راه اندازی دویست واحد نیروگاه خورشیدی خانگی برای امسال در شهرستان تیران و کرون 
در دستور کار و پیگیری است. به گزارش خبرگزاری صداوسیما،مرکز اصفهان ؛ کارشناس 
مسئول اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی )ره( تیران و کرون گفت: ۴۷ نیروگاه 

برق خورشیدی خانگی در یک سال گذشته در تیران و کرون راه اندازی شده است.
مهدی امینی افزود: هر واحد نیروگاهی ۵ کیلو واتی ماهانه بین ۲ تا ۲ و نیم میلیون تومان 
برای خانواده ها درآمد دارد. وی گفت: برای اجرای هر واحد نیروگاه خورشیدی ۱۳۵ میلیون 
تومان از طریق تسهیلات بانکی هزینه شده و درآمد حاصل از تولید برق را وزارت نیرو به 

صورت دوماهه به حساب سرپرستان خانوار واریز کرده است.

مدیر شبکه بهداشت و درمان اردستان خبر داد؛

افتتاح سه طرح عمرانی خدماتی و 
درمانی در برخوار

پیگیری راه اندازی دویست نیروگاه 
خورشیدی خانگی در تیران و کرون

افتتاح خانه بهداشت کارگری در اردستان

آغاز غربالگری بیماری های 
متابولیک ارثی نوزادان در اردستان

فرماندار اردسـتان گفت: در یک سـال گذشـته بالغ 
بـر ۸۰ میلیـارد تومـان وام اشـتغال کـم بهـره بین 
افـراد واجـد شـرایط در شهرسـتان اردسـتان توزیع 

است. شـده 
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، سـید محمـد هـادی 
خطبه هـای  از  قبـل  سـخنرانی  در  احمدی طبـا 
نمازجمعـه ایـن هفتـه اردسـتان به مناسـبت هفته 
دولـت، اظهار داشـت: یاد و خاطره شـهیدان رجایی 
و باهنـر همچنیـن ۳۴ شـهید کارمنـد شهرسـتان 
ایـام  اردسـتان را گرامـی می داریـم همچنیـن در 
شـهادت امـام حسـن )ع( و اربعیـن حسـینی قـرار 
داریـم کـه امیـد مـی رود همـه بتوانیـم از پیـروان 

راسـتین امـام حسـین )ع( باشـیم.
خوبـی  اتفاقـات  سـیزدهم  دولـت  در  افـزود:  وی 
را شـاهد هسـتیم و همـه مشـاهده می کننـد کـه 
شـخص اول دولـت خدمتگـزاری شـبانه روز انجام 

همیـن  نیـز  اردسـتان  شهرسـتان  در  و  می دهـد 
موضـوع سـرلوحه کار قـرار دارد.

فرمانـدار اردسـتان تصریـح کـرد: در حـدود ۴۵۰ 
و  نهادهـا  بـا همراهـی  اردسـتان  در  روز گذشـته 
دسـتگاه های اجرایـی اقدامات خوبی را در اردسـتان 
انجـام دادیـم، در عرصـه خدمـت یکـی از اصلـی 
تریـن دغدغه هـا مسـکن جوانـان و حـوزه ازدواج و 
جوانـی جمعیـت اسـت که خوشـبختانه بـا اقدامات 
انجـام شـده در ایـن خصـوص، در کشـور سـرآمد 

. هستیم
احمدی طبـا یـادآور شـد: موضـوع اصلـی در جوانی 
جمعیـت بحث مسـکن اسـت که الحـاق ۳۹ هکتار 
زمیـن در اردسـتان و ۱۰ هکتـار در مهابـاد انجـام 
شـده همچنیـن حـدود ۱۷ هکتـار زمین بـه زودی 

انشـالله بـرای شـهر زواره الحاق می شـود.
وی بیـان کـرد: در حـوزه اشـتغال در صدد هسـتیم 

یـک اتفـاق خوب را داشـته باشـیم و در یک سـال 
گذشـته بالغ بـر ۸۰ میلیـارد تومان وام اشـتغال کم 
بهـره بین افـراد واجد شـرایط در شهرسـتان توزیع 
شـده و حـدود ۳۰۰ نفـر افزایـش بیمه شـده تأمین 

اجتماعـی در حـوزه اشـتغال خرد ایجاد شـد.
فرماندار اردسـتان خاطرنشـان کرد: در طرح توسـعه 
کارخانجـات برای دو کارخانه طرح توسـعه داشـتیم 
طرح هـای  بـا  اولویـت  کشـاورزی  حوزه هـای  در 
حـوزه  در  دیـدگاه  تغییـر  بایـد  اسـت  گلخانـه ای 
کشـاورزی داشـته باشـیم و به سـمت کشـت های 

برویم گلخانـه ای 
احمـدی طبـا تصریـح کـرد: بیـش از ۲۰ جلسـه با 
اقشـار مختلف در شهرسـتان اردسـتان برگزار شده 
کـه توانسـتند در ایـن جلسـات مسـائل را مطـرح 
کـرده و مـا در راسـتای برطـرف کـردن آن اقـدام 

. کنیم

وی بیـان کـرد: مردمی بودن شـاخصه اصلی دولت 
سـیزدهم اسـت و در یک سـال گذشـته حـدود ۴۰ 
جلسـه دیدارهـای مردمی در فرمانداری شهرسـتان 
بـا حضـور مدیـران ادارات جهـت برطـرف کـردن 
مشـکلات مـردم برگـزار و همچنیـن بیـش یـک 
هـزار و ۷۰۰ دیـدار چهـره بـه چهـره انجـام شـده 

ست. ا
فرمانـدار اردسـتان گفـت : بـرای معادن شهرسـتان 
برنامه ریزی هایـی انجـام شـده همچنیـن در فصل 
پاییـز، معـدن طلای اردسـتان کـه از جملـه معادن 
شـاخص شهرسـتان و حتـی کشـوری اسـت، بـه 
بهره بـرداری کامـل خواهـد رسـید و بـرای حـوزه 

اشـتغال معـادن مؤثـر خواهـد بود.
منـازل  سـاخت  کـرد:  خاطرنشـان  احمدی طبـا 
مسـکونی طـرح نهضت ملی بـه صـورت ویلایی و 
یـک طبقه در اردسـتان ابلاغ شـده اسـت همچنین 

بـا  پروژه هـای هفتـه دولـت سـال در شهرسـتان 
اعتبـاری بیش از ۱۵۰ میلیارد تومـان به بهره برداری 
خواهد رسـید که ۹ پروژه شـاخص با حضـور معاون 

اقتصـادی اسـتانداری افتتـاح خواهد شـد.
بیـان کـرد: در بحـث شـورای شـهر قانـون  وی 
قانـون  از  فراتـر  مـا  و  نظرگرفتـه  در  را  وظایفـی 
اقدامـی انجـام نمی دهیـم، بـرای انتخـاب هیـأت 
رئیسـه، شـش جلسـه پـی در پـی برگـزار شـد امـا 
متأسـفانه دو نفـر از اعضـا در ایـن جلسـات غیبـت 
داشـتند کـه فرمانـدار بایـد ایـن موضـوع را طبـق 

قانـون بـه اسـتان اعـلام کنـد.
فرمانـدار اردسـتان تصریـح کـرد: در دوران حضـور 
شـهردار جدیـد اردسـتان اقدامـات خوبی در سـطح 
شـهر صـورت گرفتـه و اعضـای شـورای شـهر نیز 
بایـد با همفکـری و همکاری مشـکلات را برطرف 

. کنند

فرماندار شهرستان اردستان خبر داد؛

پرداخت بالغ بر ۸۰ میلیارد تومان وام اشتغال در اردستان
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The Chinese ambassador to Iran 
believes that by welcoming new 
members like Iran, the BRICS 
association of powerful devel-
oping countries could present a 
bright future for multilateral co-
operation. Writing an article for 
IRNA, Chang Hua says, “Many 
emerging markets and develop-
ing countries have taken keen 
consideration on joining BRICS 
and more than 20 countries sub-
mitted their applications.”
Following is the text of Chang’s 
article published on Saturday:
From August 22 to 24, BRICS 
held its 15th summit in Johan-
nesburg, South Africa. At the 
summit, the Johannesburg II 
Declaration was adopted and 
President Xi Jinping and lead-
ers of other BRICS countries 
unanimously agreed to invite 
Iran, Saudi Arabia, Egypt, the 
UAE, Argentina and Ethiopia to 
become members of the BRICS 
family. The summit was fruitful 
and significant, attracting global 
attention.
BRICS is an important force in 
shaping the international land-
scape. The world has entered a 
new period of turbulence and 
transformation. It is undergoing 
major shifts, division and re-
grouping, leading to more uncer-
tain, unstable and unpredictable 
developments. Over the past 17 
years, adhering to the BRICS 
spirit of openness, inclusive-
ness and win-win cooperation, 
BRICS countries have strength-
ened solidarity and cooperation, 
advocated fairness and justice, 
and sought common develop-
ment. With its growing influence, 
BIRCS countries have become a 
major platform for cooperation 
among emerging markets and 
developing countries across the 
world and made reform of global 
governance more just and equi-

table.
China’s wisdom contributes to 
pursuing concrete and solid 
progress in BIRCS cooperation. 
China attaches great importance 
to the BRICS cooperation mech-
anism. President Xi has attend-
ed the BRICS summit for 11 
consecutive years and delivered 
important speeches, proposing 
Chinese initiatives for deepen-
ing BRICS cooperation, injecting 
Chinese confidence and increas-
ing Chinese strength. The BRICS 
cooperation is at a crucial time to 
build on our past achievements 
and open up a new future. Pres-
ident Xi made another important 
speech at this BRICS summit, 
declaring China’s clear position 
on issues such as promoting 
peaceful development, promot-
ing mutual learning among civ-
ilizations, and improving global 
governance.
President Xi made four pro-
posals on BRICS cooperation 
in various sectors, charting the 
right course for the sound and 

substantive growth of BRICS 
cooperation. We should deepen 
business and financial coopera-
tion to boost economic growth. 
We BRICS countries should be 
fellow companions on the jour-
ney of development and revital-
ization, and oppose decoupling 
and supply chain disruption as 
well as economic coercion. We 
should expand political and secu-
rity cooperation to uphold peace 
and tranquility. BRICS countries 
should keep to the direction of 
peaceful development, support 
each other on issues concerning 
our respective core interests, and 
enhance coordination on major 
international and regional issues. 
We need to tender good offices 
on hotspot issues, pushing for a 
political settlement. We should 
increase people-to-people ex-
changes, promote mutual learn-
ing between civilizations and ad-
vocate peaceful coexistence and 
harmony between civilizations. 
We should promote respect for 
all countries in independently 

choosing their modernization 
paths. We should uphold fairness 
and justice and improve global 
governance. BRICS countries 
should practice true multilater-
alism, uphold the UN-centered 
international system, support 
and strengthen the WTO-cen-
tered multilateral trading system, 
and reject the attempt to create 
small circles or exclusive blocs. 
We need to push forward reform 
of the international financial and 
monetary systems, and increase 
the representation and voice of 
developing countries.
Last year, BRICS started the ex-
pansion process during China’s 
chairmanship. China has since 
been working with other BRICS 
members to advance the expan-
sion process. Many emerging 
markets and developing coun-
tries have taken keen considera-
tion on joining BRICS and more 
than 20 countries submitted 
their applications, which speaks 
volumes about the appeal of 
BRICS and the enthusiasm and 

aspiration of emerging markets 
and developing countries for co-
operation.
President Xi met with Iranian 
President Ebrahim Raisi on the 
sidelines of the 15th BRICS 
Summit in Johannesburg. Pres-
ident Xi congratulated Iran on 
becoming a member of BRICS 
and said that China stood ready 
to strengthen cooperation with 
Iran on BRICS and other multilat-
eral platforms, so as to push for 
healthy and robust development 
of multilateralism. He noted that 
since Raisi’s successful visit to 
China in February this year, the 
two countries’ departments had 
wasted no time to implement the 
consensus reached between the 
two leaders, which had achieved 
positive results. He pointed out 
that he was glad that with the 
joint efforts of China, Iran and 
Saudi Arabia, Iran and Saudi 
Arabia had achieved reconcili-
ation, which promoted security 
and stability in the Middle East. 
President Xi emphasized that 
China was ready to consolidate 
its friendship with Iran, deepen 
mutual trust, continue to support 
each other on issues concerning 
respective core interests and 
push for more progress in Chi-
na-Iran comprehensive strate-
gic partnership. President Raisi 
said Iran highly appreciated and 
thanked China for supporting 
Iran in becoming a full member 
of BRICS, which would provide 
fresh momentum for the devel-
opment of Iran-China relations. 
He pointed out this was condu-
cive to strengthening coordina-
tion between the two countries 
on multilateral platforms, and 
would also help better advance 
the Global Development Initia-
tive, the Global Security Initiative, 
and the Global Civilization Initia-
tive proposed by President Xi.

With new members, BRICS could provide bright future for collaboration: Chinese envoy

Loading, un-
loading of goods 
rises 166% at 
Abadan ports 
in 4 months on 
year
The loading and unload-
ing of commodities at the 
ports of Abadan County 
in the southwest of Iran 
rose 166 percent during 
the first four months of 
the current Iranian calen-
dar year (March 21-July 
22), as compared to the 
same period in the pre-
vious year, a provincial 
official announced.
Kambiz Maleki-Zadeh, 
the director-general of 
the Ports and Maritime 
Department of Abadan 
County, said that 21,476 
tons of commodities 
were loaded and unload-
ed in Abadan ports dur-
ing the mentioned four-
month period.
As previously reported by 
the country’s Ports and 
Maritime Organization 
(PMO), the loading and 
unloading of goods in the 
ports of Iran increased by 
seven percent in the first 
four months of the pres-
ent Iranian calendar year, 
as compared to the same 
period of time in the past 
year.
As the PMO reported, 
73,026,069 tons of com-
modities were loaded 
and unloaded in the ports 
during the four-month 
period.
Of the mentioned figure, 
48,993,458 tons were 
related to loading, and 
24,032,661 tons were re-
lated to unloading.
The loading of goods in 
the mentioned period 
also increased by nine 
percent as compared to 
the figure for the previous 
year’s same four months.
During the said period, 
loading and unloading 
operations in the con-
tainer sector reached 
871,132 TEUs, which was 
three percent more than 
the 849,527 TEUs in the 
first four months of the 
past year.
While Iran is combating 
the U.S. unilateral sanc-
tions on its economy, 
the country’s ports as 
the major gates of ex-
ports and imports play 
a significant role in this 
battle. This role makes 
all-out support to ports 
and more development of 
them serious and vital.
Such necessity has led 
the government to define 
projects for more devel-
opment of the ports and 
also take some measures 
to encourage investment 
making in ports, in ad-
dition to facilitating the 
loading and unloading of 
goods, especially basic 
commodities, there.
It is worth mentioning 
that Iran’s Ports and Mar-
itime Organization has 
defined a high number 
of projects to develop 
and improve the coun-
try’s ports, as the country 
aims to double the ca-
pacity of its ports in the 
course of five years.
According to the PMO, 
the capacity of the coun-
try’s ports has increased 
from 180 million tons in 
the Iranian calendar year 
1392 (ended in March 
2014) to 250 million tons 
in 1399 (ended in March 
2021).

Iran to hold 
pavilion at 
Agro Syria 
intl. exhibi-
t i o n

Iran Trade Center in 
Damascus, which is 
affiliated to the Iran 
Chamber of Com-
merce, Industries, 
Mines and Agriculture 
(ICCIMA), is going to 
set up Iran’s pavilion 
in an international ex-
hibition of Syrian Agri-
cultural Mechanization 
and Related Industries 
in late September, the 
ICCIMA portal pub-
lished.
The International Exhi-
bition of Syrian Agri-
cultural Mechanization 
and Related Industries 
is the only interna-
tional specialized ex-
hibition in the field of 
agriculture in Syria 
which is held directly 
in collaboration with 
the Ministry of Agri-
culture and Agrarian 
Reform of Syria and 
the Syrian Chamber of 
Agriculture.
The exhibition is held 
with the aim of famil-
iarizing Syrian busi-
ness operators and 
farmers with the latest 
and most modern in-
ternational practices 
in agricultural devel-
opment and food se-
curity.
The four-day exhibi-
tion is going to cover 
a variety of areas in-
cluding agribusiness 
equipment and tech-
niques, harvesting 
equipment and ma-
chinery, techniques for 
sorting and packing 
vegetables, fruits and 
agricultural products, 
agricultural packaging 
materials and machin-
ery and their accesso-
ries, tools for drilling 
and maintaining wells 
and water pumps, re-
frigerated and frozen 
food equipment and 
services, industrial 
greenhouses and their 
heating and lighting 
systems, landscaping 
equipment and gar-
dening techniques, 
agricultural engineer-
ing and consulting, 
modern transporta-
tion technologies of 
agricultural products, 
electricity generation 
technologies and re-
newable energies, 
all kinds of light and 
heavy agricultural 
machinery and equip-
ment, laboratory 
equipment and prod-
uct quality control, 
aquaculture devices 
and equipment, agri-
cultural management 
systems and automa-
tion technologies, pro-
duction lines, facilities 
and supplies, filtration 
systems and produc-
tion of oxygen and 
other gases, equip-
ment and materials for 
soil amendment, puri-
fication and agricultur-
al pesticides, modern 
irrigation systems and 
techniques.

TEDPIX, the main index of Tehran 
Stock Exchange (TSE), gained 46,517 
points to 1.993 million on Saturday.
As reported, 8.375 billion securities 
worth 62.439 trillion rials (about 
$127.4 million) were traded at the TSE.
The head of Iran’s Securities and Ex-
change Organization (SEO)has men-
tioned the measures taken by this or-
ganization in the past Iranian calendar 
year 1401 (which ended on March 20) 
and explained the priorities and key 
plans of the SEO in 1402.
In a message on the occasion of the 
New Year, Majid Eshqi wrote:
In 1401, one of the main goals of 
SEO was to protect the rights of in-
vestors and restore their confidence 
in the capital market. In this regard, 
various programs were targeted and 
implemented: (1) Development and 
improvement of intelligent monitor-
ing systems in market sectors and 
financial institutions, (2) Payment 
of interest through the comprehen-
sive customer information system of 
Sejam, including annual and annual 
profits, so that small shareholders can 
ensure that they receive their profits 

at the lowest cost, (3) Launching new 
investment instruments, including 
certificates of deposit of gold bullion, 
crude oil and gas condensate, so that 
small shareholders can invest in basic 
and relatively inflation-proof assets in 
small amounts, (4) Diversification of 
investment funds to cover the tastes 
and needs of a wider range of retail 
investors, (5) A jump in the licensing 
of financial institutions with the aim 
of improving the competitive envi-
ronment and increasing the quality of 
customer service, (6) Building trust 
through the promotion of the Capital 
Market Stabilization Fund’s status and 
introducing the shareholder portfolio 
insurance plan for retail investors, 
(7) Improving market micro-struc-
tures such as increasing the range of 
volatility with the aim of smoothing 
the market flow, and (8) Issuing new 
guidelines for corporate governance 
in order to protect the rights of share-
holders by publishers. Today, we can 
say with pleasure that the trust of 
small shareholders has been signifi-
cantly restored as a fundamental step 
towards popularizing the economy.

In addition to the above actions, the 
Securities and Exchange Organization 
has always tried to lay the ground for 
the continuation of sustainable growth 
and increase the efficiency of the cap-
ital market by carrying out structural 
reforms, and in this regard, five key 
programs are prioritized:
1- Indirect investment development: In 
the past year, a good amount of diver-
sity was created in indirect investment 
instruments, especially investment 
funds, and we continue to focus on 
deepening these new and efficient 
instruments and promoting them for 
investors.
2- Creating a platform for transparent 
and diverse financing: By defining 
technical and legal infrastructures to 
facilitate micro and macro financing by 
the private and non-governmental sec-
tors, a new chapter of financing pro-
jects and businesses was established, 
and the government was able to im-
plement its plan to transfer the shares 
of companies along with the transfer 
of operational management without 
harming the capital market. The initial 
offering of shares of businesses based 
on new technologies was also a big 
step towards the financing of knowl-
edge-based companies, which will be 
followed seriously in the current year 
in a higher volume and of course ac-
cording to the market capacities.
3- Smart regulation and monitoring: 
The organization’s new approach to 
smart and preventive monitoring, 
along with the launch of systems for 
speeding up the handling of com-
plaints, promises a new move that will 
greatly help to reduce violations in this 
market by formulating the necessary 
regulations in the amendment of the 
stock market law.
4- Revision of the regulatory infra-
structure: Due to the necessity of 

implementing professional and un-
complicated principles and rules in 
the direction of the sustainable de-
velopment of the capital market, in 
addition to the measures taken in 
order to amend the corporate govern-
ance guidelines for publishers and the 
guidelines for identifying and reporting 
the confidential information holders in 
the organization, some reforms, which 
need the changes in the stock market 
law, have also been considered in co-
operation with the legislator, which will 
definitely ensure the long-term inter-
ests of the capital market.
5- Derivative market development: 
Some basic measures in the field of 
capital market infrastructure and also 
in the field of designing derivative in-
struments with the aim of making the 
market two-way and providing risk 
management instruments for market 
participants were implemented in the 
past year, and therefore there is full 
readiness and determination to make 
these efforts come to fruition with the 
introduction of new derivative instru-
ments, especially in the stock market, 
from the beginning of this year.
In 1402, while pursuing the aforemen-
tioned long-term plans, the Securities 
and Exchange Organization intends 
to provide the basis for the double 
growth and prosperity of the capital 
market by facilitating the establish-
ment of project public companies, 
activating the capacity of credit rating 
companies, especially in line with the 
development of the bond market and 
fixed income funds, and generating 
government assets through the real 
estate board, capacity building for the 
issuance of debt securities that can be 
converted into shares, the introduction 
of various commodity funds, and final-
ly the development of the online verifi-
cation platform of assets.

TEDPIX gains 46,500 points on Saturday
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Iran Oil Show 
2022 running in 
Tehran

Iran ready to re-
sume negotiations 
on NDB member-
ship: Official
Iranian Deputy Foreign Affairs 
Minister Mehdi Safari said on 
Friday that the country is com-
pletely ready to resume discus-
sions on potential membership 
in BRICS’ New Development 
Bank (NDB), IRNA reported.
Speaking in a meeting with NDB 
Head Dilma Vana Rousseff on 
the sidelines of the 15th BRICS 
Summit in South Africa, Safari 
invited Rousseff to visit Iran 
so that the country can have a 
share as a new member state in 
the bank and utilize its potential 
to finance projects.
Safari said that Iran’s mem-
bership in the bank would be 
a positive and helpful step for 
the country. The NDB chair wel-
comed Iran’s interest in joining 
the bank, according to Safari.
Safari also noted that Iran has 
strong ties with the five mem-
ber states of the BRICS group, 
namely Brazil, Russia, India, 
China, and South Africa, and 
could expand trade and eco-
nomic cooperation with them 
within the framework of the 
bloc.
He argued that Iran’s accession 
to BRICS would enhance multi-
lateralism and bolster the politi-
cal, economic, and trade power 
of the Islamic Republic.
During the meeting, the parties 
appointed their representatives 
to pursue the membership of 
the Islamic Republic of Iran in 
the New Development Bank.
Negotiations for Iran’s joining 
the BRICS New Development 
Bank have been ongoing since 
2017, and now the Islamic 
Republic is fully prepared to 
resume and speed up the pro-
cess, according to Safari.
BRICS is a grouping of the 
world economies of Brazil, Rus-
sia, India, China, and South Afri-
ca formed by the 2010 addition 
of South Africa to the predeces-
sor BRIC. The original acronym 
“BRIC”, or “the BRICs”, was 
coined in 2001 by Goldman 
Sachs economist Jim O’Neill 
to describe fast-growing econ-
omies that would collectively 
dominate the global economy 
by 2050.
The BRICS nations agreed on 
Thursday to admit six new 
members: Saudi Arabia, Iran, 
Ethiopia, Egypt, Argentina, and 
the United Arab Emirates.

Agricultural pro-
jects worth over 
$490m to go oper-
ational across Iran
Iranian Agriculture Minister 
Mohammad-Ali Nikbakht has 
said that 2,300 agricultural 
projects with a total investment 
of 240.784 trillion rials (about 
$492 million) are going to be 
inaugurated across the coun-
try during Government Week 
(August 24-30). According to 
Nikbakht, most of the men-
tioned projects are going to go 
operational in less privileged 
regions of the country, IRIB re-
ported. Projects related to water 
and soil have the biggest share 
among the mentioned projects, 
allocating for 48 percent of the 
total number of them, followed 
by livestock and poultry pro-
jects with 37 percent, the official 
said.
Nikbakht further noted that the 
inauguration of the mentioned 
projects is going to create job 
opportunities for 25,875 people.

Tehran Chamber of Commerce, 
Industries, Mines and Agriculture 
(ICCIMA)’s Innovation and Digital 
Transformation Center has hosted 
an event to attract investment for 
startups active in the logistics and 
transportation areas.
Some 20 teams from the said 
startups presented their ideas and 
projects for over 25 investor com-
panies during the mentioned event, 
the TCCIMA portal reported.
In this event, Sahar Bonakdarpour, 
the head of the TCCIMA’s Innovation 
and Digital Transformation Center, 
referred to some of the activities 
of this center, saying: “Following 
the changes that took place in the 
country’s innovation ecosystem in 
recent years, TCCIMA established 
an Innovation and Digital Transfor-
mation Committee with the aim of 
aligning with the innovation envi-
ronment prevailing in the country.”
She further mentioned some of the 
programs and strategies defined 

in the center to realize the goals of 
this center and noted that alignment 
of market needs and scientific re-
search has been prioritized in the 
center.
“Considering the existing capacities 
and potentials in the TCCIMA and in 
order to support knowledge-based 
companies and technology-based 
teams with advanced technology 
level, we have organized a series 
of networking events focusing on 
technological exchange and invest-
ment attraction,” she added.
Referring to the events previously 
held by the Innovation and Digital 
Transformation Center, Bonakdar-
pour mentioned holding the same 
fundraising events for the mining 
and petrochemicals sectors and 
said: “We focused on transportation 
and logistics in this event which has 
been organized in collaboration with 
the Vesta Research and Technology 
Fund, the Presidential Innovation 
and Prosperity Fund.”

TCCIMA hosts fundraising event for 
logistics startups

Iran has exported over €48 million of pis-
tachios to the European Union (EU) mem-
ber states during the first six months of 
2023, Tasnim News Agency reported 
citing the data released by the European 
Union’s statistics office, Eurostat.
Iran’s pistachio export to the union has 
dropped 39 percent in the first half of this 
year, from €78.6 million in the same peri-
od of time in the past year, the Eurostat 
data indicate.
The Islamic Republic was the second 
biggest exporter of pistachios to Europe 
after the United States in the mentioned 
six months.
Germany and Spain were the top import-
ers of Iranian pistachios in January-June 
2023, when Germany imported €32 mil-
lion worth of Iranian pistachios and Spain 

imports amounted to €7 million.
Although Iran is mostly known for its 
vast hydrocarbon resources, there are 
some other precious products that peo-
ple all around the world put the Iranian 
brand on and appreciate greatly, one 
such product is Iranian “green gold” or 
pistachio.
Iran exported 56,298 tons of pistachio 
worth $405.04 million to 57 countries 
during the past Iranian calendar year 
1401 (ended on March 20).
The annual export indicates a 55.7 
percent fall in value and a 58.4 percent 
drop in weight, year on year.
Over the past decade, climate change 
has caused severe drought in Iran, 
leading to 85 percent of the country be-
ing classified as arid or semi-arid. The 

decline in annual average rainfall and 
shortage of surface water has forced 
farmers to dig more wells to pump wa-
ter from underground reserves. Nearly 
half of the 750,000 wells dug in Iranian 
farms are illegal, which indicates why 
the unconstrained use of underground 
water in agriculture is the main source 
of water waste in the country.
The situation is the same in Kerman 
province, which accounts for 70 per-
cent of Iran’s pistachio production. 
As announced by Hossein Rezaei, the 
secretary-general of the Iran Pistachio 
Association (IPA), the production of 
pistachio in Iran fell by 70,000 tons in 
the Iranian calendar year 1400 (ended 
on March 20, 2022) to hover at around 
150,000 tons.

Major Iranian iron ore companies produced an aggregate of 
14,060,097 tons of pellets during the first four months of the 
current Iranian calendar year (March 21-July 22), registering a 10 
percent growth year on year.
During the mentioned period, Gol-e-Gohar Mining and Industrial 
Complex had the lion’s share of pellet production with 3,904,447 
tons of output, followed by Middle East Mines and Mining Indus-
tries Development Company with 1,949,683 tons, Sangan Iron 

Ore Complex with 1,665,112 tons, Goharzamin Company with 
1,569,615 tons, Chadormalu Mining and Industrial Company with 
1,495,351 tons, Opal Parsian Sangan with 1,330,802 tons, Central 
Iron Ore Complex with 1,290,641 tons, Sanabad Mining and In-
dustrial Development Company with 699,129 tons, and Saba Nour 
Company with 155,317 tons. Furthermore, local pellet dispatch of 
these companies stood at 12,074,966 tons during the first four 
months of the current year, up 144 percent year on year.

Pellet production rises %10 in 4 months on year

Iran
exports 
over €48m 
of
pistachios 
to EU in H1 
2023

Do Strawberries Have 
Any Skin Benefits?

By: PARISA JAMADI
Source: https://www.healthline.com/health/beauty-skin-care/strawberry-skin-benefits#takeaway

Strawberries are really good for you. 
In fact, strawberries may offer numer-
ous health benefits, including anti-in-
flammatory benefits for you and your 
skin. They’re also good for your overall 
health.
In particular, strawberries contain an-
tioxidants known as polyphenols, as 
well as vitamins and minerals such as:
• vitamin C
• manganese
• potassium
• folate
General skin care
Strawberries contain vitamin C. The 
stable, water-soluble version of this 
vitamin known as sodium ascorbyl 
phosphate (SAP) is known to brighten 
skin.
Acne
Since strawberries are high in vitamin 
C, and vitamin C is known for its an-
ti-inflammatory qualities, it’s possible 
that strawberries could help reduce 
some of the inflammation associated 
with acne. 
Topical vs. eating
You don’t have to choose between eat-
ing strawberries or applying products 
containing strawberries to your skin to 
reap the benefits. You can do both. 
Eating strawberries means that you’re 

consuming all those healthy vitamins 
and minerals that help you fight off ox-
idative stress and inflammation.
Meanwhile, using topical products 
containing strawberries on your skin 
may help you counteract the effects of 
aging. 
But there isn’t much scientific evi-
dence to support the idea that applying 
strawberries topically will drastically 
improve your skin. 
Other benefits
If strawberries were just good for your 
skin, that might be persuasive enough. 
But strawberries also have numerous 
other demonstrated health benefits 
when eaten. For example:
• They contain compounds called an-
thocyanins, which contribute to their 
vibrant color. These provide numerous 
benefits, including improving your 
blood lipid profile and decreasing your 
risk of developing heart disease.
• They contain lots of phenolic antioxi-
dants, which may help prevent certain 
kinds of cancer.
• They seem to help modify your body’s 
digestion of sucrose, which may help 
prevent type 2 diabetes.
Ways to use it
You’re probably familiar with strawber-
ry ice cream, strawberry pie, and other 

delicious desserts containing this ru-
by-red fruit. But a growing number of 
skin products now contain strawberry 
or strawberry extract.
Here are some ways your skin can ben-
efit from strawberries.
Strawberry face mask
Some people prefer to grab a contain-
er of strawberries from the fridge and 
make their own face mask, typically by 
mashing up the strawberries and mix-
ing them with yogurt or honey. Some 
may prefer to mix in milk or cream. Be 
sure to rinse thoroughly after you ap-
ply your mask.
While there’s no harm in trying this 
DIY face mask, don’t expect drastic 

results. More research is necessary to 
determine if strawberries applied topi-
cally really have any benefit to the skin.
Strawberry juice
Vitamin C, antioxidants, and fiber. 
What’s not to love? You can reap all 
these benefits from gulping down a 
glass of strawberry juice. 
Strawberry scrubs
By mixing up some mashed strawber-
ries and some sugar, you can create a 
pretty good facial scrub right in your 
own kitchen. You can also try adding a 
bit of coconut oil or olive oil to make it 
a little smoother. 
For those with sensitive skin, be aware 
that sugar exfoliants can be harsh on 

the skin, leading to irritation and in-
flammation. 
The bottom line
You almost can’t go wrong with straw-
berries. 
They may help:
• improve the appearance of your com-
plexion
• improve your heart health
• lower your cholesterol levels
• reduce your chances of developing 
type 2 diabetes
• reduce your risk of cancer
Try finding some ways to incorporate 
strawberries into your diet on a regular 
basis. You might also give strawber-
ry-infused skin care products a try.
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اصفهان پس از تهـران، رُتبـه دوم کشـوری را درزمینه توزیـع گاز طبیعی 
دارد، اما هنوز برخی از روسـتاهای دور افتاده از این انرژی محروم هسـتند 
که در۲ سـال گذشـته و از ابتدای دولت سـیزدهم برخی از روستاهای فاقد 

گاز از این امـکان بهره مند شـده اند.
انتقال لوله از زمین های شـخصی و مسـیرهای جاده ای و کسـب رضایت 
از مالکان و وزارت راه و شهرسـازی، سـخت گذر بودن مناطق کوهستانی 
و دور افتـاده و پراکنـده از عمده تریـن مشـکلات گازکشـی در برخـی از 
روسـتاهای شهرسـتان های اصفهـان بـه خصـوص مناطـق غربـی و 

کویـری بوده اسـت.
ابوالقاسـم عسـکری مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان اصفهان با اشـاره به 
دسـتاوردهای دولت مردمی سـیزدهم گفت: در بخش گازرسانی عملیات 
اجرایـی بیـش از ۵۰۰ کیلومتـر شـبکه و خطوط تغذیه در سـطح اسـتان 

انجام شـده اسـت.
وی افـزود: در همیـن مدت،بیـش از ۲۷ هـزار و ۷۰۰ انشـعاب 
گاز و اشـتراک پذیـری بیـش از هـزار مشـترک در بخـش هـای 
تولیدی،صنعتی،خانگی،تجـاری و عمومی نیز برای متقاضیان در اسـتان 

اصفهـان نصـب شـده اسـت.
عسکری تصریح کرد: سال گذشته به منظور کمک به صنایع و همچنین 
حفظ محیط زیست نسبت به جایگزینی گاز طبیعی با سوخت مایع در صنایع 
و واحدهای تولیدی اقدامات لازم صورت پذیرفت که حدود ۱۸۰ هزار متر 

مکعب گاز طبیعی به جای سوخت های فسیلی جایگزین شده است.
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان با اشاره به ضریب نفوذ گاز در سبد 
انرژی استان که بالغ بر ۷۰ درصد است، اظهار کرد: اینک در استان اصفهان 

بیش از دو میلیون مشترک گاز طبیعی از انرژی گاز استفاده می کنند.

بهره مندی هزار و ۵۰۰ روسـتا از گاز طبیعی در اسـتان 
اصفهان

مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان اصفهان با بیـان اینکه ۱۱۴ شـهر و بیش 
از هـزار و ۵۰۰ روسـتا ، مـکان و مزرعـه و بیـش از ۱۸ هزار واحـد تولیدی 
و صنعتـی در اسـتان اصفهـان از گاز طبیعی برخـوردار هسـتند،بیان کرد: 
در راسـتای محرومیت زدایـی، گازرسـانی بـه هشـت روسـتا از توابـع 
شهرسـتان های نایین، خوربیابانک، اردسـتان و آران و بیدگل نیز در سال 

گذشـته به مرحلـه بهره بـرداری رسـید.
عسـکری اضافـه کـرد: سـال ۱۴۰۱ ایـن شـرکت بـا حجـم عظیـم 
فعالیت هـای خـود در سـطح اسـتان، از مصـرف حـدود ۲۲ میلیـارد لیتر 
سـوخت های مایع ممانعـت کرد که ایـن مهم اقدامـی ارزشـمند در حوزه 

مسـئولیت های اجتماعـی ایـن شـرکت محسـوب می شـود.
وی افزود: ۲۱ تفاهم نامه همکاری با سازمان ها، نهادها و ارگان های دولتی 
منعقد و تاکنون بیش از ۱۴ هزار واحد موتورخانه رایگان بهینه سازی شده 

است.
مدیر عامل شرکت گاز استان اصفهان افزود: ۱۳ دستگاه آبگرمکن 
خورشیدی در ادارات گاز سطح استان نصب شده است و نیز یک واحد نیروگاه 

خورشیدی به ظرفیت ۳۰ کیلووات در استان نصب و راه اندازی خواهد شد.
وی افـزود: ایـن شـرکت همچنیـن در جهـت هدفمنـدی یارانه هـا و 
مسـئولیت های اجتماعی خـود در سـال ۱۴۰۱، حـدود ۱۰۰ هـزار مددجو 
کمیته امـداد و بهزیسـتی را به سـبب مصـرف بهینـه انـرژی، از پرداخت 

گازبهـا معـاف کرد.

بهره بـرداری و کلنگ زنـی ۲۳ پـروژه با اعتبـاری بالغ 
بر۵ هزار و ۷۰۰ میلیارد ریال در هفته دولت

عسکری گفت: ۲۳ پروژه بزرگ گاز رسانی با اعتباری بالغ بر پنج هزار و ۷۰۰ 
میلیارد ریال در استان اصفهان بهره برداری خواهد شد و یا کلنگ زنی می شود.

وی ادامـه داد: درایـن مـدت ایسـتگاه ایسـت و بازرسـی شـهید شـرافت 
شهرسـتان نایین، حـوزه علمیه اصفهان و روسـتای اسـدآباد بـالا از توابع 
شهرسـتان کاشـان ، سـاختمان اداره گاز حبیب آبـاد از توابـع شهرسـتان 

برخـوار نیـز مـورد بهره بـرداری قـرار می گیـرد.
مدیر عامل شـرکت گاز اسـتان اصفهـان افزود: گازرسـانی بـه واحدهای 
صنعتـی و تولیـدی علی آباد کچی از توابع شهرسـتان شـهرضا بـا احداث 
و نصـب و راه اندازی ایسـتگاه بـه ظرفیت پنـج هزار مترمکعب ، شـهرک 
گلخانه ای جهاد نصر روسـتای حسـین آباد از توابع شهرسـتان نجف آباد و 
پروژه مقاوم سـازی ایسـتگاه های تقلیل فشـار شـهرک امیرحمزه و مهر 

مشـتاق ، از دیگـر پروژه های هفتـه دولت در اسـتان اصفهان اسـت.
وی همچنیـن از آغاز عملیـات اجرایی گازرسـانی به ۱۲ روسـتای جنوبی 
شهرسـتان خور و بیابانک، بیـش از ۵۰ واحـد تولیدی، صنعتـی، تجاری، 

عمومی و گلخانـه ای در اسـتان اصفهـان در این ایام خبـر داد.
عسکری سـاخت و نصب ایسـتگاه TBS شـهرک صنعتی بزرگ کاشان، 
گازرسانی به ایستگاه CNG موذنی در شهرستان سمیرم، احداث ساختمان 
اداری زیـار، اجـرای دسـتگاه حفاظـت صاعقه، اتصـال زمیـن و حفاظت 
ثانویـه ایسـتگاه های CGS مبارکه و CNG ایسـتگاه مـادر ناییـن و تأمین، 
تجهیز، نصب و راه اندازی سـامانه بـرق خورشـیدی ادارات گاز دولت آباد و 
اردسـتان، کاشـان آران و بیدگل به ظرفیت هرکدام ۳۰ کیلـووات، اجرای 
پروژه جابه جایی خطوط تلاقی بـا بزرگراه جنوب اصفهان و گازرسـانی به 
سـاختمان پزشـکی قانونی اصفهان را از دیگر پروژه های مهم کلنگ زنی 

شـرکت گاز اسـتان اصفهان در هفته دولت عنـوان کرد.

شبکه گازرسانی که در سال های گذشته با انواع تحریم ها، 
مشکل نقدینگی و مسائل فنی مواجه بود اکنون با طرح های 
محرومیت زدایی دولت سیزدهم خود را به عمق روستاهای 
کوهستانی و بیابانی استان اصفهان رسانده و شمارش 
معکوس برای بهره مندی روستاییان با افتتاح یا کلنگ زنی 

طرح های هفته دولت آغاز شده است.

توسعه شبکه گاز رسانی به عمق 
روستاهای سخت گذر اصفهان

گزارش

همزمان با گرامیداشت هفته دولت، رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
اصفهان گفت: کشت برنج در این استان 
از سطح ۲۲ هزار هکتار به حدود سه تا 

چهار هزار هکتار کاهش یافته است.
به گزارش خبرنگار مهر، مهرداد مرادمند 
ظهر یکشنبه در نشست خبری اجرای 
طرح های آبخیزداری را در استان 
اصفهان ضروری دانست و اظهار داشت: 
در این راستا طرحی تحت عنوان از آبخیز 
تا جالیز با هماهنگی اداره کل منابع 
طبیعی استان و وزارت جهاد کشاورزی 
در دست اجرا داریم که در زمینه احیای 

قنوات در سطح استان دنبال می شود.
وی افزود: نیاز است که طرح های 
آبخیزداری اولویت بندی و بررسی شود 
در کدام مناطق قنات های استان خشک 
شده تا در همان مناطق اجرایی شود؛ در 
طرح آبخیز تا جالیز این مناطق شناسایی 
شده و با همکاری اداره منابع طبیعی 

عملیاتی خواهد شد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
اصفهان خاطرنشان کرد: طرح آبخیز 
تا جالیز را با هدف مرمت و احیای قنوات 

استان پیگیری می کنیم.
مرادمند همچنین به افتتاح ۱۴۸ پروژه 
کشاورزی در هفته دولت اشاره کرد و 
گفت: برای این تعداد پروژه در مجموع 
۸۲۰ میلیارد تومان اعتبارات دولتی و 

بخش خصوصی هزینه شده است.
وی همچنین با اشاره به اینکه امسال 
در سطح ۲ هزار و ۲۰۰ هکتار از اراضی 
شهرستان های سمیرم، تیران و کرون، 
لنجان، مبارکه و شاهین شهر مبارزه 
با ملخ انجام شد، اضافه کرد: هجوم 
ملخ ها اراضی ملی منابع طبیعی را درگیر 
کرد و در بخش کشاورزی استان خیلی 

خسارت وارد نشد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
اصفهان در پاسخ به سوالی مبنی بر نبود 
برنامه ریزی در حوزه کشاورزی استان، 
گفت: این سازمان بی برنامه نیست اما 
باید توجه داشت عواملی وجود دارد که 
روی این برنامه ها تأثیر گذار است؛ اگر 
وابسته به اقلیم نبودیم، شاید برنامه ریزی 

که باید در خصوص تولید نهادها مورد 
توجه قرار گیرد، در اجرا دچار مشکل 
نمی شد اما عواملی ایجاد می شود که 

برنامه ریزی را تا تأثیر قرار می دهد.
مرادمند افزود: برای مثال درخصوص 
مسائلی که در بازار مرغ درگیر آن بودیم؛ 
سال گذشته که ارز ترجیحی حذف شد 
قرار بود حمایت هایی از کشاورزان و 
دامداران صورت گیرد و ۳۰ هزار میلیارد 
تومان سرمایه در گردش به واحدهای 
تولیدی داده شود درحالی که یک سوم 
این مبلغ داده شد و دو سوم آن تأمین 

نشد.
وی ادامه داد: این شرایط تأثیر خود را 
حلقه نهایی نشان می دهد که سبب 
کاهش جوجه ریزی واحدها و کم شدن 

تولید شد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
اصفهان افزود: پس از اینکه سال گذشته 
با کمبود مرغ در کشور مواجه شدیم، 
برنامه ریزی شد تا با تشویق تولید 

کنندگان به جوجه ریزی این شرایط 
برطرف شود زیرا اگر هفت میلیون قطعه 
جوجه ریزی در ماه داشته باشیم نیاز 

استان را می توانیم تأمین کنیم.
مرادمند اضافه کرد: اما از صفر تا صد 
این برنامه ریزی، مسائلی چون وجود 
ارز گمرکی و بانک مرکزی دخیل است.

زمینه  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
محصولات زراعی چون گوجه و پیاز 
در استان اصفهان سطح مشخصی از 
کاشت داریم که برای جلوگیری از هدر 
رفت آن ها باید برنامه داشت که لازمه 
آن توسعه صنایع تبدیل و تکمیلی بر 

اساس ظرفیت استان است.
کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
اینکه  به  اشاره  با  اصفهان  استان 
استان چهارمیلیون تن ظرفیت تولید 
محصولات زراعی دارد، ابراز داشت: اگر 
اختیار ۱۰ درصد صادرات محصولات 
را در اختیار استان اصفهان قرار دهند، 
می توان با برنامه ریزی با تولید کنندگان 

مازاد تولید را به ظرفیت صادراتی وارد 
کرد.

مرادمند در پاسخ به سوالی درمورد تأثیر 
فرونشست زمین بر کشاورزی اصفهان، 
اظهار داشت: فرونشست زمین مسئله 
سراسر کشور است که استان اصفهان 

را نیز در گیر کرده است.
وی با بیان اینکه فرونشست زمین در 
دشت مرکزی یعنی اصفهان- برخوار 
متأثر از جاری نبودن رودخانه زاینده رود 
است، افزود: در این حوضه برداشت 
شرب و صنعت و از چاه ها وجود دارد هر 
چند با پیش بینی های انجام شده تلاش 
می شود تعادل دشت ها روی میزان 
آب مصرفی حفظ شود اما در مواردی 
کشاورزان راضی نیستند و بیشتر از این 
فشار آورن بر کشاورز صلاح نیست و 
باید بارگذاری روی حوضه زاینده رود 

کنترل شود. 
مرادمند با بیان اینکه تدابیری برای 
تأمین شرب اصفهان از منابع دیگر 

اندیشیده شده است، در خصوص کشت 
برنج در اصفهان ابراز داشت: باید توجه 
داشت که قبلًا سطح زیر کشت برنج 
در حوضه زاینده رود ۲۲ هزار هکتار 
بوده و اسناد تاریخی درخصوص اراضی 

شالیزاری در این خطه وجود دارد.
رئیـس سـازمان جهـاد کشـاورزی 
اسـتان اصفهان بـا بیـان اینکه سـطح 
زیرکشـت برنـج در اسـتان اکنـون به 
سـه- چهار هزار هکتار رسـیده است، 
اضافـه کـرد: طبـق تحقیقـات انجام 
شـده آبی که در کشـت برنـج مصرف 
می شـود از سـایر محصـولات کمتـر 
اسـت ضمن اینکـه باید توجه داشـت 
میـزان مصـارف آب در باغاتـی کـه 
در قلـه کـوه ایجـاد شـده بسـیار زیاد 

تر اسـت.
مرادمند گفت: اراضی شالیزاری که 
مابین صنایع اصفهان حفظ شده بدلیل 
خرده مالکی بودن در این سطح مانده 

است.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان:

کشت برنج در اصفهان به کمتر از ۴ هزار هکتار رسید

میزان تولید محصولات 
دام و طیور در اصفهان 
۳.۱ درصد رشد یافت

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد 
کشاورزی اصفهان از افزایش ۳.۱ درصدی 
محصولات دام و طیور در این استان در 
سالجاری نسبت به مدت مشابه سال قبل 
خبر داد. به گزارش خبرنگار ایرنا، حسین 
ایراندوست روز یکشنبه در جمع خبرنگاران 
در سازمان جهاد کشاورزی اصفهان افزود: در 
مدت مورد نظر در تولید شیر ۲.۶، گوشت قرمز 
یک، تخم مرغ ۱۸ و مجموع محصولات 
مرتبط با ماکیان ۱۲ درصد رشد و در گوشت 

مرغ ۴.۶۷ درصد کاهش داشته ایم.
وی اضافه کرد: این استان بالغ بر ۱۳ درصد از 
تولیدات دام و طیور کشور را به خود اختصاص 
داده است، لذا نقش حیاتی در تامین امنیت 

غذایی را بر عهده دارد.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد 
کشاورزی اصفهان ادامه داد: تغییرات نرخ 
ارز در یک سال اخیر فشار مضاعفی بر فعالان 
صنعت دام و طیور وارد کرده است و سبب شده 
قیمت تمام شده اقلام خوراکی مرتبط افزایش 

قابل ملاحظه ای پیدا کند.
ایراندوست تصریح کرد: اکنون شاهد مازاد 
تولید تخم مرغ هستیم بنابراین باید این ماده 
خوراکی ذخیره شود، از سوی دیگر تقاوت 
گوشت قرمز خارج از حد انتظار و دلیل آن رشد 

قیمت نهاده های دامی و علوفه است.

هجـوم آفـات بـه کشـاورزی 
اصفهان ضربه نزد

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد 
کشاورزی اصفهان نیز گفت: در یک سال 
اخیر مبارزه با آفت »سن غلات« در سطح 
۷۵ هزار و مقابله با آفت انواع ملخ در مساحتی 
بالغ بر ۲ هزار و ۲۰۰ هکتار از اراضی این استان 
انجام شد. اصغر رستمی اضافه کرد: عملیات 
بهنگام آفت زدایی سبب شد هیچ یک از 

محصولات کشاورزی استان آسیب نبیند.
وی با اشاره به برداشت گندم در استان اصفهان 
افزود: بازگشایی دوره ای زاینده رود، کشت و 
کار در شماری از مزارع این خطه را در پی 
داشت و به دنبال آن اکنون حدود ۱۰۵ هزار 
تن گندم مازاد نیاز استان در سیلوها ذخیره 
کرده ایم. معاون بهبود تولیدات گیاهی 
اصفهان با بیان اینکه این دیار دارای ۲ هزار 
و ۷۰۰ هکتار گلخانه است، اظهارداشت: در 
یکسال اخیر باوجود نبود تسهیلات بانکی، با 
مشارکت بخش خصوصی ۲۳۰ هکتار گلخانه 

در استان راه اندازی شد.

رئیس کل دادگسـتری اسـتان اصفهـان گفت: برخـورد با متخلفـان و متجاوزان 
بـه منابع ملـی و سـاخت و سـازهای غیرمجاز دراسـتان بـدون تبعیـض صورت 
می گیرد و همه افـراد از نظر قانون برابر هسـتند. به گزارش ایرنا، حجت الاسـلام 
والمسـلمین اسـدالله جعفری روز یکشنبه در نشسـت شـورای حفظ حقوق بیت 
المـال در اراضی ملـی و منابع طبیعـی در دادگسـتری اسـتان اصفهـان، از مردم 
خواسـت پیش از اینکـه اقدام بـه خرید یا سـرمایه گذاری برای سـاخت و سـاز در 
اراضی غیرمسـکونی کنند با اسـتعلام از نهادهای ذیربط همچون سازمان منابع 
طبیعی، آب منطقه ای، جهادکشاورزی، شهرداری ها و دیگر بخشها از مجاز بودن 

ساخت وسـاز خود اطمینان حاصـل کنند تا از اتـلاف سرمایه هایشـان جلوگیری 
شـود. وی با اشـاره به ثبت بیش از ۵۶ درصد از اراضی کشـاورزی اسـتان در قالب 
طرح کاداسـتر )حدنگاری( گفت: در سـال گذشـته آمـار ثبت اراضی کشـاورزی 
در اسـتان اصفهـان حـدود ۲۰ درصد بـود که بـا تـلاش مسـوولان و همکاری 
مالکان زمین هـای کشـاورزی، ایـن آمار در سـال جـاری بـه ۵۶ درصد رسـیده 
اسـت اما همچنان با آمار مطلـوب فاصلـه دارد. رئیس کل دادگسـتری اصفهان 
اسـتان، همچنین از کشـاورزان خواسـت تا نسـبت به ثبت زمین های کشاورزی 
خود اقدام کنند تـا ضمن تثبیت مالکیـت آن و بهرمنـدی از مزایای بسـیاری که 

در ایـن کار وجـود دارد از تشـکیل پرونده های مربوط بـه دعاوی ملکـی تا حدود 
زیادی جلوگیری شـود.

وی در بخش دیگری از سخنان خود، بر لزوم اجرای سریع، درست و کامل آزادسازی 
های حریم و بستر زاینده رود تاکید کرد و افزود: رفع تصرفات از حریم و بستر زاینده 
رود و دیگر منابع ملی باید با سرعت و بطور کامل، دقیق و در تمام نقاط استان انجام 
شود و هیچ مانع و دلیلی در اجرا نکردن آن پذیرفتنی نیست. حجت الاسلام جعفری 
با گرامیداشت هفته دولت و یاد و خاطره شهدای والامقام رجایی و باهنر گفت: این 

شهیدان از الگوهای بزرگ مدیریت اسلامی و اداری در سطح کلان بودند.

رییس کل دادگستری استان اصفهان:

برخورد با متخلفان 
و متجاوزان به منابع 
ملی بدون تبعیض 
صورت می گیرد

آزاده سلیمان نژاد
مدیر امور شـعب بانک توسـعه تعاون 
اسـتان اصفهان با بیان اینکـه یکی از 
طرح هایـی کـه بانـک توسـعه تعاون 
در سـال های اخیـر داشـته پرداخـت 
تسـهیلات به مناطـق روسـتایی بوده 
اسـت، گفت: تسـهیلات بانک توسعه 
تعاون موجب اشـتغال ۱۴۳۱ نفر شده 
اسـت، همچنین نزدیک به ۹۰ میلیارد 
تومان تسـهیلات با نـرخ ۴ و ۶ درصد 

بـه متقاضیان پرداخت شـده اسـت.
محمـد علـی محتـرم در نشسـت 
خبـری بـه مناسـبت هفتـه تعـاون با 
بیـان اینکـه یکـی از طرح هایـی کـه 
از ابتـدای دولـت سـیزدهم بانـک 
توسـعه تعاون در آن مشـارکت داشته 
پرداخـت تسـهیلات قرض الحسـنه 

مشـاغل خانگـی بـوده اسـت گفـت: 
ایـن تسـهیلات بـرای حفظ اشـتغال 
واحدهایـی مانند فرش بافـی، خیاطی 
و بخش هـای دیگر اسـت که پـس از 
صـدور پروانه شـان بـه بانک توسـعه 

تعـاون معرفـی می شـوند. 
وی تصریح کرد: تسـهیلات پرداخت 
بـه واحدهـای مشـاغل خانگـی تـا 
سـقف ۱۵۰ میلیـون تومـان با نـرخ ۴ 
درصـد و بازپرداخـت ۸۴ مـاه پرداخت 
می شـود که از ابتدای دولت سـیزدهم 
۸۱ میلیـارد تومـان بـا ایجاد اشـتغال 
جدیـد ۶۹۳ نفـر تسـهیلات پرداخت 

شـده است.
بـه گفتـه محتـرم در دو سـال اخیـر 
بالـغ بـر ۸۰۰ میلیـارد ریال در اسـتان 
اصفهـان پرداخـت تسـهیلات بـرای 

حفـظ اشـتغال ۵۲۶ نفـر و در قالـب 
سـرمایه در گـردش بـه واحدهـای 
اقتصـادی اسـتان اصفهـان پرداخـت 

شـده اسـت.
مدیـر امـور شـعب بانـک توسـعه 
تعـاون اسـتان اصفهـان ادامـه داد: 
بانک توسـعه و تعـاون در تسـهیلات 
اشـتغال زایی نهادهـای حمایتـی از 
محـل بنـد )ب( تبصـره ۱۶ قانـون 
بودجه ۲۰۳۷ فقره تسـهیلات به مبلغ 
۱۷۴ میلیارد تومـان با اشـتغال ۱۲۴۰ 
نفـر بـه مددجویـان تحـت پوشـش 
کمیتـه امـداد پرداخـت شـده اسـت.

محمد علـی محتـرم افـزود: از ابتدای 
دولـت سـیزدهم تـا بـه امـروز ۶۷۷ 
فقـره تسـهیلات بـا مبلـغ حـدود ۶۰ 
میلیارد تومـان به افراد تحت پوشـش 

بهزیسـتی پرداخـت شـد کـه باعـث 
اشـتغال ۴۳۷ نفـر شـده اسـت.

وی بـا بیـان اینکـه حمایـت از ازدواج 
جوانـان و فرزنـدآوری یکـی دیگـر از 
مـواردی اسـت کـه بانـک توسـعه و 
تعـاون در دسـتور کار خـود قـرار دارد، 
گفـت: از ابتـدای دولـت سـیزدهم 
نزدیـک بـه ۵۸۶ فقـره تسـهیلات 
ازدواج بـه ارزش ۹۲۳ میلیـارد ریـال 
و ۳۹۰ میلیـارد ریـال نیـز اعطـا شـده 

اسـت. 
مدیر امور شـعب بانک توسـعه تعاون 
اسـتان اصفهان خاطرنشـان کـرد: در 
مجموع در راسـتای حمایـت از ازدواج 
و طـرح جوانـی جمعیت بانک توسـعه 
تعاون در اسـتان اصفهـان ۱۵۰۰ فقره 
تسـهیلات بـه ارزش ۱,۳۵۴ میلیـارد 
ریال تسـهیلات پرداخت شـده است.

به گفته وی در راسـتای سـفر ریاست 
جمهـوری بـه اصفهـان بالـغ بـر 
۲۰ فقـره تسـهیلات بـه ارزش ۹۲۰ 
میلیـارد ریـال پرداخـت شـده اسـت، 
پرداخـت تسـهیلات همچنـان ادامه 
دارد و پیش بینـی می شـود تـا سـفر 
دوم رئیس جمهـور بـه اصفهـان ایـن 
رقم به دو هـزار میلیارد ریـال افزایش 

پیـدا کنـد. 
محمد علـی محتـرم گفت: صـادرات 
بخش تعـاون اسـتان در سـال ۱۴۰۱ 
نسـبت به سـال قبـل از آن ۲۴ درصد 
افزایش یافـت و بدین سـبب اصفهان 
در ایـن زمینـه در شـمار چهار اسـتان 

برتر کشـور محسـوب می شـود.  
وی افـزود: بانـک توسـعه تعـاون از 
ابتدای دولت سـیزدهم تا امـروز، بیش 

از ۴۸۰ هزار میلیـارد ریال به بنگاه های 
اقتصـادی و تعاونی ها بـرای حفظ و یا 

ایجـاد اشـتغال پرداخت کرده اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه از اهـداف بانـک 
توسـعه تعـاون حفـظ اشـتغال موجود 
بنگاه هـای اقتصـادی و تعاونی هـا، 
همچنین ایجاد اشـتغال جدید اسـت، 
افزود: مطابـق ایـن اساسـنامه، بانک 
توسـعه تعـاون اسـتان اصفهـان از 
ابتـدای دولـت سـیزدهم تـا امـروز، 
بیـش از ۴۸۰ هـزار میلیـارد ریـال بـه 
عبارتی نزدیک به ۵ همت تسـهیلات 

پرداخـت شـده اسـت. 
مدیر امور شـعب بانک توسـعه تعاون 
اسـتان اصفهان ادامه داد: بانک توسعه 
تعـاون در سـال های اخیـر یکـی از 
بانک هـای عامل در حوزه اشـتغالزایی 
به حسـاب می آید. در همـه طرح های 
اشتغالزایی که در سیاسـت های دولت 
وجـود داشـته ماننـد صنعـت و معدن، 
کشاورزی، بهزیسـتی و مواردی دیگر 
را این بانک مشـارکت داشـته اسـت. 

معـاون تعـاون اداره کل تعـاون، کار 
و رفـاه اجتماعـی اسـتان اصفهـان 
نیـز در ایـن نشسـت بـا بیـان اینکـه 
ایـن منطقـه در سـال ۱۴۰۱ در حـوزه 
تعییـن تکلیـف تعاونی هـا و نهضـت 
فعـال سـازی واحدهـای غیـر فعـال 
نیز رتبـه چهارم کشـور را کسـب کرد 
گفت: ایـن اسـتان از رتبه دوم کشـور 
در حوزه تعاونی های توسـعه و عمران 
برخـوردار اسـت. روح الامیـن امیـری  
افـزود: شـرکت های تعاونـی اسـتان 
اصفهـان سـال گذشـته در مجمـوع 
۶۸ میلیـون دلار صادرات مسـتقیم و 

غیر مسـتقیم داشتند که بیشـتر آن به 
کشـورهای عراق، امارت، افغانستان و 

تاجیکسـتان انجام شـد.
وی بـا اشـاره بـه ارائـه تسـهیلات به 
تعاونی هـا در اصفهـان، خاطرنشـان 
کرد: ردیـف اعتباری برای تسـهیلات 
بانکی به تعاونی ها در سـال گذشـته ۲ 
هزار میلیـارد تومان بـود که ایـن رقم 
امسـال بـه سـه هـزار میلیـارد تومان 

افزایـش یافت.
معـاون تعـاون اداره کل تعـاون، کار و 
رفـاه اجتماعـی اسـتان اضافـه کـرد: 
تفاهـم نامـه ای در این زمینه بـا بانک 
توسـعه تعـاون منعقد شـده و اصفهان 
از نظر تعـداد طرح های تصویب شـده 

مقـام اول اسـت.
بـه گفتـه روح الامیـن امیـری سـال 
گذشـته بیش از ۵.۵ میلیارد تومان وام 
قرض الحسـنه به تعاونی های اسـتان 

اصفهـان پرداخت شـد.
امیری با اشاره به اینکه تعاونی های 
استان اصفهان سال گذشته در ۱۷ 
نمایشگاه داخلی حضور فعال داشتند، 
خاطرنشان کرد: در هفته دولت امسال 

۳۳ طرح تعاونی افتتاح می شود.
وی افـزود: برای ایـن تعداد طـرح ۱۹ 
هـزار و ۵۰۰ میلیـارد ریـال سـرمایه 
گذاری شـده و افتتـاح آنها بـرای ۸۳۸ 

نفـر اشـتغال ایجـاد خواهـد کرد. 
به گفته معاون تعـاون اداره کل تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی اسـتان اصفهان در 
هفته دولـت ۳۴۳ واحد مسـکونی که 
توسط تعاونی ها ساخته شـده است در 
آئینی با حضور معاون وزیـر کار افتتاح 

خواهد شـد.

مدیر امور شعب بانک توسعه تعاون استان اصفهان اعلام کرد: 

اشتغال ۱۴۳۱ نفر باتسهیلات بانک توسعه تعاون
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اولین روزنـامه اقتصـادی دو زبانه استان اصفهان

IBM  از هوش 
مصنوعی برای 
به روز رسانی 
یک زبان 
برنامه  نویسی 
قدیمی استفاده 
می کند

IBM اعـام کرده اسـت که از قـدرت مدل های زبانی هـوش مصنوعی 
 COBOL برای به روزرسـانی برنامه های قدیمی )LLM( در مقیاس بزرگ

که هنوز روی IBM System Z در حال اجرا هسـتند، اسـتفاده می کند.

به گزارش هوشـیو، COBOL زبانی نیسـت که حداقل در سـال ۲۰۲۳ به 
عنـوان یکی از زبان های توسـعه برنامه نویسـی پیشـرو از آن یاد شـود. 
اما باید گفـت که همیشـه اینطـور نبـوده. COBOL، که در سـال ۱۹۵۹ 
معرفی شـد، یک زبان پیشـرو در اولین روزهای توسـعه فنـاوری رایانه 
بـود و هنـوز میلیاردهـا خـط کـد COBOL در حـال اجـرای برنامه های 

کاربردی تولید هسـتند.
امـروز، IBM ابتـکار جدیـدی را اعـام کـرد و گفـت کـه از قـدرت 
مدل هـای زبان بـزرگ هـوش مصنوعـی )LLM( بـرای به روز رسـانی 
 COBOL برنامه هـای قدیمـی نوشـته شـده بـه زبـان برنامه نویسـی
 IBM System هنـوز روی COBOL اسـتفاده کـرده اسـت. برنامه هـای

Z اجـرا می شـوند.
IBM دسـتیار کد جدید watsonx را برای سـرویس Z ایجاد کرده است 
که از فناوری به نـام Watsonx LLMs برای کمک به توسـعه دهندگان 

اسـتفاده می نماید تـا برنامه های قدیمـی COBOL را به کد جـاوا مدرن 
منتقل نماینـد. هدف IBM بـا مدرن سـازی تدریجی برنامه هـا بر روی 
پردازنـده مرکـزی بـا اسـتفاده از هـوش مصنوعـی ژنـرال، کمک به 
شـرکت ها بوده تـا برنامه هـای خـود را با اسـتفاده از هـوش مصنوعی 
عمومی مدرن سـازی کـرده و بـه تدریج کدهـای خود را به روزرسـانی 
نماینـد و در عیـن حـال خطـر ایجـاد تغییـرات بـزرگ را بـه یکبـاره 

کاهـش دهند.
IBM بـرای اولین بـار پلتفـرم محصـول watsonx خـود را در مـاه مـه 
در طـی کنفرانـس Think خـود، به عنـوان تاشـی برای سـاخت یک 
سـری مدل های پایه بـرای هوش مصنوعـی، که برای موارد اسـتفاده 

سـازمانی طراحی شـده بود، شـرح داد.
اسـکایا لومیـس، معـاون نرم افـزار IBM Z در یـک نشسـت خبـری 
گفت:»ما واقعاً شـاهد هسـتیم کـه اسـتفاده از هوش مصنوعـی مولد 
بـرای کمک بـه کدنویسـی، تبدیل به یـک مـورد اسـتفاده کلیدی در 
روندهـای نوظهور بازار شـده اسـت. هـوش مصنوعی مولـد می تواند 
بـه توسـعه دهندگان کمـک کند تـا کـد مناسـب را سـریع تر ارزیابی، 

به روزرسـانی و آزمایـش نماینـد.«

چرا به روز رسانی COBOL حیاتی است
یکـی از چالش  هـای اصلی کـد COBOL این اسـت کـه تعـداد کمی از 
توسـعه  دهندگان هسـتند که می داننـد چگونـه بـا COBOL کار کنند و 

آن را بـه روز نگـه دارند.
لومیس اشـاره کرد که تقریباً ۸۴ درصـد از مشـتریان پردازنده مرکزی 
Z IBM از برنامه هـای COBOL اسـتفاده می کننـد. به ایـن ترتیب، یک 
ضـرورت واقعـی بـرای کمـک بـه سـازمان ها وجـود دارد کـه کـد را 
به گونـه ای مدرن سـازی نماینـد کـه بتـوان آن را راحت تـر نگهداری 
کرد. با فقـدان مهارت هـای COBOL ،IBM هدف خاصـی را در آموزش 
هـوش مصنوعـی خـود در نظر گرفـت تـا بتواند زبـان برنامـه قدیمی 

را درک کنـد.
کایل چارلـت، مدیـر ارشـد فنـاوری IBM Z Software در کنفرانسـی 
مطبوعاتـی  توضیـح داد کـه چگونه بـه دسـتیار کـد WatsonX برای 
درک کـد COBOL آمـوزش داده شـده اسـت. چارلت گفت که دسـتیار 
کد watsonx در ابتدا در CodeNet، یکـی از بزرگترین مخزن های کد 
روی کره زمیـن آموزش دیده بود. وی خاطرنشـان کرد کـه IBM هنوز 

هم به طـور فعـال در حال آمـوزش و بهبود مـدل watsonx اسـت.

 خبــــر

دهقانی فیروزآبادی:

انجمن شرکت های 
دانش بنیان، کابینه 
بخش خصوصی 

معاونت علمی است
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رییس جمهوری انجمن شرکت های بزرگ 
دانش بنیان را کابینه بخش خصوصی 
معاونت علمی دانست و گفت: شرکت ها 
برای بهره مندی از مزایای شرکت های 

دانش بنیان عضو این انجمن شوند.
به گزارش روز شنبه گروه علم و آموزش 
ایرنا از مرکز ارتباطات و اطاع رسانی 
معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رییس جمهوری، روح الله دهقانی در 
چهارمین نشست انجمن شرکت های 
دانش بنیان اظهار داشت: بیان تجربه های 
تراز  کسب وکارهای صاحب تجربه و 
تراز  دانش بنیان  شرکت های  توسط 
و توانمند می تواند به ایجاد یک رویکرد 
واحد و منسجم در حمایت از شرکت های 
دانش بنیان نوپا منجر شود. بر خودم فرض 
می دانم تازه ترین تجربیات و دستاوردها در 
حوزه سیاستگذاری علم و فناوری را در دنیا 
مطالعه کنم. برای پیاده سازی یک مدل و 
الگوی توسعه، باید سایر مدل ها و برنامه ها 

مورد مطالعه قرار بگیرند.
وی با بیان این که انجمن شرکت های 
بزرگ دانش بنیان می تواند به شکل دهی 
یک مسیر مشخص و هموار برای توسعه 
شرکت های دانش بنیان کمک کند، ادامه 
داد: تا الان انجمن مسیر خود را ادامه 
داده است، اما به عنوان بخش حاکمیتی 
درخواست کردیم باشگاه شرکت های 
پیشران اقتصاد دانش بنیان را داشته باشد. 
به شرکت هایی که در استان ها این ویژگی 
ها را دارند تاکید کردم برای بهره مندی از 
مزایای شرکت های دانش بنیان عضو این 
انجمن شوند و در حقیقت کابینه بخش 

خصوصی معاونت علمی است.
دهقانی درباره نقش مشاوره ای انجمن و 
نقش آفرینی آن در حوزه حاکمیتی اظهار 
داشت: بررسی تجربه های جهانی یکی از 
رویکردها و کارکردهای این انجمن است  
که می تواند عهده دار بخشی از مسوولیت 
های حاکمیت هم شود. معاونت علمی از 
اتخاذ هر دو رویکرد توسط انجمن استقبال 

می کند.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رییس جمهوری با تاکید بر اتخاذ الگوی 
مطلوب منطبق با بوم و شرایط ایران برای 
توسعه اقتصاد دانش بنیان گفت: در تدوین 
یک مدل توسعه ای و راهبردی مطلوب، باید 
شباهت ها و تقاوت ها با مدل های توسعه 
سایر کشورها مد نظر قرار گیرد و در عین 
حال، باید به زیست بوم کشور نیز توجه 
داشته باشیم. این جمع با توجه به شناخت 
دقیق بازار، تجربه و بلوغ کافی با رویکردی 
واقع نگرانه این مدل را طراحی و ترسیم کند.

در بخش دیگری از این نشست، جواد 
مشایخ، معاون توسعه اقتصاد دانش بنیان 
عنوان کرد: انتظار این است که انجمن به 
الگوی جامع و طراحی قالب رسیده باشد 
و برمبنای الگویی متمرکز و مشخص، 
پیش برویم. این انجمن باید با یک رویکرد 
فراشرکتی با ایده و هویت مستقل، کار ویژه 
ای را برای توسعه اقتصاد دانش بنیان در 
قالب این انجمن شکل دهد. این مدل را باید 
منطبق با الزامات سیاسی و سرزمینی ایران 
طراحی کنیم. باید نظم و منطق نشست 
ها را تجمیع و متمرکز کنیم و لازم است 
با نشست های متعدد و هم افزا به یک 

مدل برسیم.
رضا اسدی فرد، معاون توسعه شرکت های 
دانش بنیان نیز در این نشست عنوان کرد: 
در نشست های قبلی تاشمان این بود 
که ایده ها و الگوها را به یک ساختار ساده 
و قابل اندازه گیری تبدیل کنیم. هم فکر 
شدن و هم افزایی با توجه به نوپا بودن 
انجمن نیازمند زمان است و باید به یک 
ایده مشترک و شاخص های شفاف برسیم. 
انجمن باید سازوکاری تعریف کند تا تمامی 
شرکت های دارای مشخصه های پیشران 
بودن در این انجمن نقش آفرین کنند و این 
بدنه به جرمی برسد که بتواند زیست بوم 

دانش بنیان را در ابعاد ملی نمایندگی کند.

مدیـرکل دفتـر توسـعه زیرسـاخت های زیسـت بوم 
نـوآوری از ابـاغ دسـتورالعمل  حمایـت از توسـعه 
فعالیت و اعتباربخشـی شـتاب دهنده نـوآوری، فضای 
کار اشـتراکی نـوآوری و مراکـز هم آفرینـی خبـر داد 
و گفت:دیگـر چیـزی بـه نـام مجـوز فعالیـت بـرای 
زیرسـاخت های زیسـت بـوم نـوآوری ماننـد شـتاب 
دهنده هـا، نخواهیـم داشـت و زیرسـاخت هـای بـا 
کیفیت مطلـوب گواهـی صاحیت دریافـت می کنند.

بـه گـزارش روز شـنبه گـروه علـم و آمـوزش ایرنـا از 
دفتـر ارتباطـات و اطـاع رسـانی معاونـت علمـی، 
فنـاوری و اقتصـاد دانـش بنیـان ریاسـت جمهـوری، 
محمدجـواد صدری مهـر در نشسـت خبـری »ابـاغ 
دسـتورالعمل های حمایـت از توسـعه فعالیـت و 
اعتباربخشی به شـتاب دهنده های نوآوری، فضاهای 
کار اشـتراکی نـوآوری و مراکـز هـم آفرینـی« اظهار 
داشـت: موضوع زیرسـاخت های زیسـت بوم فناوری 

و نـوآوری از اولویت هـا و دغدغه هـای معاونت علمی 
در همـه دوره هـا بوده اسـت.

وی افـزود: بـه لطـف تاش هـای صـورت گرفتـه، 
زیسـت بـوم گسـترده ای بـا زیرسـاخت هـای متنوع 
نظیر شـتاب دهنـده هـا، پارک های علـم و فنـاوری، 
کارخانه هـای نـوآوری، فضـای کار اشـتراکی و ... در 
کشـور شـکل گرفته که در دوره جدیـد معاونت علمی 
تـاش می شـود فعالیـت ایـن زیرسـاخت ها توسـعه 

یافته و اعتباربخشـی شـود.
صـدری مهـر بـا اشـاره بـه ابـاغ دسـتورالعمل های 
حمایـت از توسـعه فعالیـت و اعتبار بخشـی به شـتاب 
دهنده نوآوری، فضای کار اشـتراکی نـوآوری و مراکز 
هم آفرینـی گفت: بر ایـن اسـاس دیگر چیـزی به نام 
»مجـوز فعالیت« بـرای زیر سـاخت های زیسـت بوم 
نوآوری از قبیل شـتاب دهنده هـا، کارخانه هـا و مراکز 
نـوآوری نخواهیـم داشـت و زیرسـاخت هایـی که به 

سـطح کیفی مطلوبی رسیده باشـند گواهی صاحیت 
دریافـت مـی کنند.

وی با تاکید بر اینکـه تاکنون عاوه بـر معاونت علمی 
نهادهایی مثـل وزارت کار و بسـیاری از شـهرداری ها 
هـم اقـدام بـه صـدور مجـوز بـرای شـتاب دهنده ها 
کـرده  انـد، بیـان کـرد: طبـق آخریـن آمـاری کـه در 
اختیـار داریم، بالغ بـر ۴۷۰ توافق نامه شـتاب دهندگی 
در کشـور منعقـد شـده کـه براسـاس دسـتورالعمل 
جدیدی کـه هفته گذشـته ابـاغ شـد، از ایـن پس به 
جای حمایت یکسـان و حداقلی از همه شـتاب دهنده 
ها، تنها شـتاب دهنده های حائز صاحیـت از حمایت 
هـای معاونت که سـقف آنهـا افزایش یافتـه برخوردار 
خواهنـد شـد. مدیـرکل دفتر توسـعه زیرسـاخت های 
زیسـت بوم نوآوری معاونـت علمی و فناوری ریاسـت 
جمهوری بـا بیـان این کـه مسـوولیت اعتبارسـنجی 
شـتاب دهنده هـا و فضاهـای کار اشـتراکی نـوآوری 

و مراکـز هـم آفرینـی بـه مرکـز شـتاب دهـی پارک 
فنـاوری پردیـس محول شـده اسـت، عنوان کـرد: بر 
اسـاس دسـتورالعمل جدید، هر زیرسـاختی که دارای 
گواهی صاحیت باشـد، مسـتقیم دانش بنیـان خواهد 
شـد. رویکـرد مـا بـرای حمایـت از شـتاب دهنده ها و 
مراکـز نـوآور، فعالیـت تخصصـی آنهـا در یـک حوزه 
خـاص اسـت و فعالیـت حوزه هـای عـام مـورد توجه 
مـا نیسـت. صـدری مهـر، سـقف حمایـت معاونـت 
علمی از شـتاب دهنده هـا را ۱۵ میلیارد تومـان عنوان 
کـرد و گفت: پیـش بینی مـی شـود پاییز امسـال روند 
اعتبارسـنجی شـتاب دهنده های موجود انجام شـود.

وی در خصـوص ویژگی ها و نقاط تمایز دسـتورالعمل 
جدیـد حمایـت از شـتاب دهنـده هـا گفـت: در ایـن 
دسـتورالعمل، منتورها اهمیت ویژه ای پیـدا کرده اند؛ 
چرا که این افراد هسـتند کـه می توانند به هسـته های 
فناور کمـک کنند تا مسـیر موفقیـت را از نمونـه اولیه 

تا تجاری سـازی محصـولات خـود طی کننـد. در این 
راسـتا بـا هماهنگی های صـورت گرفتـه با بنیـاد ملی 
نخبگان قرار اسـت منتورهای برتر تحـت حمایت این 
بنیاد قـرار گیرنـد. شـخصیت خصوصـی و غیردولتی 
شـتاب دهنده، به رسمیت شناختن شـتاب دهنده های 
پلتفرمـی و توجه هر چه بیشـتر بـه عملکرد گذشـته و 
خوشـنامی شـتاب دهنده به جای برنامه هـای آتی آن 
در مسـیر توسـعه و اعتبارسـنجی این زیرسـاخت ها از 

دیگر ویژگـی های دسـتورالعمل اباغی اسـت.
اقتصـاد  و  فنـاوری  علمـی،  معـاون  دسـتیار 
دانش بنیـان رییس جمهوری در سـاماندهی و توسـعه 
زیرسـاخت های فناوری و نوآوری تصریـح کرد: مرکز 
شـتاب دهی پارک پردیس تمایل دارد کارگزارانی را از 
بین پارک های علـم و فناوری، کارخانـه های نوآوری 
و دیگـر زیرسـاخت هـای نـوآوری در اسـتان هـا بـه 
عنوان همکار اسـتانی در روند توسـعه و اعتبارسـنجی 

زیرسـاخت هـا بـه یـاری بگیرد.
وی در خصـوص نحـوه اعتبارسـنجی و حمایـت از 
فضاهای کاری اشـتراکی گفت: براساس دستورالعمل 
اباغی فضاهای کاری اشـتراکی که حداقل ۵۰ درصد 
فضـای آن هـا بـه تیم هـای فنـاور اختصـاص یافته، 
مشـمول حمایت هـای معاونت علمـی خواهنـد بود.

صـدری مهـر بـا اشـاره بـه کارکـرد موثـر مراکـز 
هم آفرینـی در کمـک بـه رسـیدن نمونـه اولیـه 
محصـولات شـرکتهای دانش بنیـان به مرحلـه تولید 
صنعتی گفت: شـرکت های فناور از زمـان تولید نمونه 
اولیـه تـا تجاری سـازی محصول خـود بـا چالش های 
زیـادی مواجه هسـتند کـه ۸۰ درصد شـرکت ها نمی 
توانند این مسـیر را پشـت سـربگذارند. در قالب مراکز 
هم آفرینـی، ظرفیـت یا خـط تولیـد خالـی واحدهای 
صنعتی در اختیار شـرکت هـای دانش بنیـان قرار می 
گیرد تـا محصول خود را تجاری سـازی کننـد. با توجه 
به اهمیت و اثربخشـی بالای فعالیت ایـن مراکز برای 

حمایـت از آنهـا سـقفی در نظر گرفته نشـده اسـت.

مدیرکل دفتر توسعه زیرساخت های 
زیست بوم نوآوری

دستورالعمل های 
حمایت از توسعه 
فعالیت شتاب 
دهنده ها ابلاغ شد

روایت خدمت؛ ۲ سال با دولت مردمدستاوردی دیگر از دانش بنیان های ایرانی؛

نرم افزار »هوای اربعین« برای نظارت آنلاین بر بهداشت آب با پایش هوشمند حرکت ماهی ها
زائران ایرانی به روزرسانی شد

دستگاه پایشگر هیبرید شناسایی آلودگی 
های آب با پایش هوشمند حرکت ماهی ها 
به همت محققان ایرانی یک شرکت دانش 
بنیان طراحی و ساخته شد. با ساخت این 
دستگاه نظارت بر بهداشت آب آشامیدنی، 
محیط زیست رودخانه ها، مزارع کشت 

صنعتی و پرورش آبزی تسهیل می شود.
بـه گـزارش گـروه علـم و آمـوزش ایرنا 
از معاونـت علمـی، فنـاوری و اقتصـاد 
دانش بنیـان ریاسـت جمهـوری، مدیـر 
تولیـد شـرکت تولیدکننـده این دسـتگاه 
با نـام »ایسـاتیس دانش تولیـد تجهیز« 
در ایـن مـورد توضیـح داد: پایشـگر 
هیبریـد شناسـایی آنایـن آلودگـی آب، 
دسـتگاهی بـا هـدف تشـخیص سـریع 
آلاینده هـا در سـامانه های تامیـن، توزیع 
و مبادی ورودی و خروجـی آب در صنایع 
 Fish(اسـت. بیومانیتورینـگ هیبریـد
 ،)and sensor toximeter

ترکیبـی مبتنـی بـر هـوش مصنوعـی، 
تحلیـل زیسـتی و آنالیـز طیفـی ترکیبی 
هوشـمند اسـت. این دسـتگاه، نسبت به 
 Fish( پایشـگر آلودگـی شـیمیایی آب
toximeter( دارای مزیـت اسـتفاده از 
سنسورها برای تشـخیص نوع سموم آب 

و کاس بنـدی آن هـا اسـت.
هادی ذاکری درباره نحوه کار این دستگاه، 
گفت: در دستگاه پایشگر هیبرید شناسایی 
آلودگی های آب، ماهی ها - زبرافیش- 
به عنوان حسگرهای بیولوژیکی، درون 
دستگاه عمل می کنند. تغییرات سریع 
در سیکل رفتاری آن ها حاکی از آلودگی 
شدید آب است. با تجزیه و تحلیل الگوهای 
هوش  توسط  اطمینان  قابل  حرکتی 
مصنوعی، سیستم ارزیابی دستگاه، روند 
تشخیص و هشدار دهی را به صورت آناین 
انجام می دهد. حرکات شناور ماهی ها به 
طور خودکار توسط سیستم پردازش تصویر 

در کسری از ثانیه مورد پردازش، تعیین و 
ارزیابی قرار می گیرد. نتایج این ارزیابی، به 
منظور تحلیل و بررسی به هسته پردازش 
دستگاه منتقل شده و مورد پایش قرار 
می گیرد. در نهایت روند تحلیل و بررسی 
میزان فعالیت و سیکل حرکتی ماهی ها 
در محدوده های مشخص شده در ارزیابی 
سیکل طبیعی، وجود یا عدم وجود سمیت 

حاد در محیط را مشخص می کند.
وی در ادامه با اشـاره به اسـتفاده از هوش 
مصنوعی برای کاهـش آلارم های کاذب 
در این دسـتگاه، گفـت: میـزان فعالیت و 
سـایر پارامتر های جمعی موثر در سیکل 
رفتـاری ماهـی هـا بـه صـورت برخـط 
توسط سیسـتم پردازش تصویر به کمک 
دوربینـی مجهز ثبـت و با حالـت طبیعی 
مـورد پایـش و مقایسـه قـرار می گیـرد. 
هوش مصنوعـی در هسـته تحلیـل نرم 
افـزار بـا تحلیـل داده هـای موجـود بـه 
مقایسه سـیکل رفتاری ماهی در کسری 
از ثانیه پرداخته و پاسـخ تشـخیصی خود 
را برای سیسـتم هشـدار دسـتگاه ارسال 
می کنـد. سیسـتم هشـدار سـامانه دارای 
مقادیـر قابل تنظیـم بر اسـاس تحلیل به 
وسـیله هوش مصنوعی اسـت. ایـن کار 
موجب کاهش آلارم های کاذب پرهزینه 
و حفـظ سـطح بالایـی از پاسـخگویی 

می شـود.
مدیر تولید شرکت ایساتیس دانش تولید 
تجهیز با بیان این موضوع که واردات در 
حال آسیب زدن به تولیدات ملی است، 
افزود: تاکنون موفق شده ایم که پنج دستگاه 

را در استان های مختلف از جمله مازندران 
و خراسان رضوی به فروش برسانیم. با 
توجه به این موضوع که ما تنها تولیدکننده 
داخلی این محصول هستیم، تعداد فروش 
ما می توانست خیلی بیشتر باشد اگر 
واردکنندگان محصولات مشابه خارجی 
در مسیر فروش ما سنگ اندازی نمی کردند. 
متاسفانه حاشیه سود محصولات وارداتی 
بسیار زیاد است و نهادهای مربوطه جلوی 
واردات این محصول را نمی  گیرند. این 
در حالی است که فقط ۳۰ درصد از این 
محصولات خارجی در حال حاضر در داخل 
کشور فعال هستند و بقیه آن ها به دلایل 

محتلف از دسترس خارج شده اند.
وی در مورد سایر محصولات این شرکت 
دانش بنیان  محصول  دو  گفت:  نیز 
استربایزر و سامانه رها را نیز به تازگی 
تولید کرده ایم که به زودی به مرحله 
فروش خواهند رسید. دستگاه استریایز، 
دستگاهی با هدف ضدعفونی و استریل 
کردن با حفظ کیفیت و حالت اشیاء و 
رعایت موارد ایمنی است که برای شست 
و شوی ظروف آزمایشگاهی کاربرد دارد. 
سامانه رها نیز یک سامانه رصد هوشمند 
اختالات ایمنی و امنیتی است که با 
استفاده از هوش مصنوعی و اتصال به 
دوربین ها، در لحظه موارد ایمنی همچون 
خشونت، تصادف، ورود به منطقه ممنوعه 
و .... را با رصد هوشمند دوربین های 
مداربسته شناسایی می کند و با استفاده 
از سیستم هشدار تعبیه شده و یا پیامک به 

اطاع کاربر می رساند.

نرم افـزار  به روزشـده  نسـخه  آخریـن 
کاربـردی پیش بینـی گردوخـاک و وضـع 
هوای نقطه ای مسـیرهای پیاده روی اربعین 
حسـینی )ع( به نـام »هـوای اربعیـن« ویژه 

زائـران در دسـترس عمـوم قـرار گرفـت.
بـه گـزارش خبرنـگار گـروه علـم و آموزش 
ایرنـا، آخریـن نسـخه به روزشـده نرم افـزار 
کاربـردی پیش بینـی گردوخـاک و وضـع 
هـوای نقطـه ای مسـیرهای پیـاده روی 
همایـش بـزرگ اربعیـن حسـینی )ع( تحت 
عنوان »هوای اربعین« ویژه زوار این مراسـم 
معنـوی امـروز شـنبه در حاشـیه نخسـتین 
روز از نمایشـگاه »روایت خدمـت« در غرفه 
وزارت و راه شهرسـازی در دسـترس عمـوم 

قـرار گرفـت.
این نـرم افـزار کاربـردی که سـال گذشـته 
نیـز در راسـتای ارائـه خدمـات مطلـوب بـه 
زوار اربعیـن حسـینی )ع( توسـط محققـان 
پژوهشـگاه هواشناسـی و علـوم جو کشـور 
برای نخستین بار در کشـور طراحی و تولید و 
با استقبال پُرشـور زوار ایرانی در کشور عراق 
روبه رو شد، پژوهشـگران را بر آن داشت تا با 
اضافـه کردن چنـد آیتـم دیگـر آب و هوایی 
آن را به روزرسانی و آماده اسـتفاده زوار کنند.

ارائـه تمامـی پیـش بینـی هـای نقطـه ای 
گردوخـاک و وضعیـت هـوا از جملـه پیـش 
بینـی نقطـه ای گردوخـاک بـرای سـه روز 
آینـده، مقـدار عـددی آن بـر اسـاس ذرات 
معلـق در هـوا و شـدت آن بر اسـاس دسـته 
بندی شـش گانه همچـون »سـالم و خوب، 
متوسـط، ناسـالم برای گروه های حسـاس، 

ناسـالم، بسـیار ناسـالم و خطرنـاک« که به 
ترتیـب بـا رنـگ هـای سـبز، زرد، نارنجـی، 
قرمز، بنفـش و سـیاه قابل مشـاهده اسـت، 
از ویژگـی های ایـن نرم افـزار کاربـردی به 

شـمار مـی رود.
پیـش بینـی نقطـه ای وضـع هـوا بـرای 
هفـت روز آینـده، پیش بینـی مقـدار عددی 
دمای هـوا، پیـش بینی مقـدار متغیـر کمینه 
و بیشـینه دمای هـوا در طـول روز، سـرعت 
باد و نم نسـبی آن در مسـیرهای پیـاده روی 
و شـهرهای زیارتـی کشـور عـراق همچون 
نجـف اشـرف، کربـای معلـی، سـامرا و 
کاظمیـن بـه جهـت بهـره منـدی زوار اهل 
بیـت )ع( از دیگـر ویژگی های این نـرم افزار 
کاربردی بـرای زوار اربعین حسـینی اسـت.

در جدیدتریـن نسـخه بـروز شـده ایـن نـرم 
افـزار کاربـردی، مـواردی همچـون پیـش 
بینی مجزای شـهرهای زیارتـی و همچنین 
امـکان ارائـه توصیـه هـا و پیش بینـی های 
مورد نیاز بـه صـورت متمرکـز و برخط روی 
ایـن نـرم افـزار اضافه شـده و بـه سـه زبان 
فارسـی، انگلیسـی و عربـی آمـاده خدمـات 
رسـانی به زوار اهل بیت )ع( در سـطح ملی و 

بیـن المللی اسـت.
زوار اربعین حسـینی )ع( می توانند با مراجعه 
به تارنمـای پژوهشـگاه هواشناسـی و علوم 
www.rimas. جـو کشـور بـه نشـانی

ac.ir یـا کافـه بـازار و گـوگل پلـی اسـتور 
جهـت دریافـت و نصـب به روزترین نسـخه 
این نـرم افزار موبایلـی تحـت عنوان"هوای 

اربعیـن" اقـدام کنند.
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